

កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ
(មុខរបរពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និង
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាការប្រែសម្រួលជាភាសាខ្មែរ ពីរបាយការណ៍ជាភាសាអង់គ្លេស។
ក្នុងករណីមានភាពមិនស្របគ្នារវាងភាសាទាំងពីរ របាយការណ៍ជាភាសាអង់គ្លេសត្រូវបានយកជាគោល។

កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

ព័ត៌មានអំពី ក.ស.ក

អគ្គនាយក

ឯកឧត្តម ហ៊ឺ បារី
ឯកឧត្តម សួន រចនា
ឯកឧត្តម កែន សម្បត្តិ
ឯកឧត្តម ប៉ែន សុវិជាតិ
លោក ហ៊ឺ អានវ៉ានិច
លោក យឹម ជឿន
លោក ឌិត សុចល

ទីស្នាក់ការ

លេខ៦៤៩ តិរិចីព្រះស៊ីសុវត្ថិ សង្កាត់ស្រះចក
ខណ្ឌដូនពេញ រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ធនាគារ

ធនាគារ អេស៊ីលីដា ភីអិលស៊ី
ធនាគារ អេ ប៊ី អេ
ធនាគារ ជេ ត្រាស់ រ៉ូយ៉ាល់
ធនាគារ ចិន លីមីតធីត
ធនាគារ កាណាឌីយ៉ា
ធនាគារ ពាណិជ្ជកម្មក្រៅប្រទេសនៃកម្ពុជា

សវនករ

ប៊ី ឌី អូ (ខេមបូឌា) លីមីតធីត

កំណត់សម្គាល់របស់ក្រុមហ៊ុន
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

មាតិកា	ទំព័រ
របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៥
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៦ - ១២
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	១៣ - ១៤
របាយការណ៍ចំណេញខាត និងចំណូលផ្សេងៗ	១៥
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន	១៦ - ១៧
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	១៨ - ២០
កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	២១ - ៥៦

កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសូមដាក់ជូននូវរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំរបស់ខ្លួន ព្រមទាំងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួចរបស់ កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ ហៅកាត់ថា "ក.ស.ភ" សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៩។

សកម្មភាពចម្បង

ក.ស.ភ គឺជានីតិបុគ្គលដែលមានស្វ័យភាពបច្ចេកទេស រដ្ឋបាល និងហិរញ្ញវត្ថុ ហើយបេសកកម្មចម្បងគឺសេវាកម្មកំពង់ផែ និងសេវាដែលពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត។

ក.ស.ភ មានគោលដៅទទួលបានប្រាក់ចំណូលក្នុងការគ្រប់គ្រង ថែទាំ និងធ្វើអាជីវកម្មសេវាកំពង់ផែ ព្រមទាំងអនិស្សរវត្តនៃកំពង់ផែ ដើម្បីប្រតិបត្តិការពង្រីក និងអភិវឌ្ឍន៍ សម្រាប់តម្រូវការខាងពាណិជ្ជកម្ម ឧស្សាហកម្ម សេវាកម្មទេសចរណ៍ និងអ្នកដំណើរ និងចាត់វិធានការចាំបាច់គ្រប់បែបយ៉ាងឱ្យ ក.ស.ភ រីកចម្រើនលូតលាស់ទៅមុខ។

ក.ស.ភ មានភារកិច្ចជាអាជ្ញាធរ និងប្រតិបត្តិករដែលរួមមាន៖

- ផ្តល់កណ្តាលភារកិច្ច នាំនាវាចេញ-ចូលកំពង់ផែ
- ផ្តល់ចំណតនាវា
- ផ្តល់ទីតាំងសម្រាប់នាវាធ្វើការជួសជុល និងចាក់ប្រេង
- ធ្វើអាជីវកម្មបូមស្តារ និងថែទាំប្រឡាយនាវាចរណ៍
- ត្រួតពិនិត្យការប្រតិបត្តិកម្មសុវត្ថិភាពបច្ចេកទេស និងផ្សព្វផ្សាយការពារសុវត្ថិភាព បរិស្ថាន សណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងមណ្ឌលអាជីវកម្មរបស់កំពង់ផែ
- ត្រួតពិនិត្យឯកសារសម្គាល់នាវា ដើម្បីបំពេញបែបបទនាវាចេញ-ចូលផែ
- បណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្សផ្នែកនាវាចរណ៍ និងផ្នែកកំពង់ផែតាមរយៈវិទ្យាស្ថាននាវាចរណ៍កម្ពុជា
- អភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធដែ តាមរយៈសហប្រតិបត្តិការជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ក្នុង និងក្រៅប្រទេស ដើម្បីពង្រីកចំណតផែកុងតឺន័រ ផែទំនិញរាយ-ទំនិញចាក់ធារ ចំណតផែរណប ចំណតផែអ្នកដំណើរ និងទេសចរណ៍
- បង្កើតតំបន់គាំទ្រកំពង់ផែ រួមមាន តំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេស តំបន់ឧស្សាហកម្ម តំបន់កែច្នៃផលិតផលកសិកម្ម និងតំបន់ភ័ស្តុភារកម្ម
- ចាត់វិធានការនានា ដើម្បីធានាការអនុវត្តច្បាប់ និងលិខិតបទដ្ឋានជាធរមាន ពាក់ព័ន្ធនឹងកំពង់ផែ និងមធ្យោបាយដឹកជញ្ជូននានាតាមផ្លូវទឹក
- លើកដាក់ ផ្ទេរ ផ្ទុក រក្សាស្តុកទំនិញ
- ដឹកជញ្ជូនទំនិញក្នុងទីលានផែ និងរវាងកំពង់ផែ និងតំបន់ផលិតកម្មរោងចក្រ
- ផ្តល់សេវាកម្មភ្នាក់ងារគយមានដែនកំណត់ ភ្នាក់ងារគយបណ្តោះអាសន្ន និងទីលានស្តុកកុងតឺន័រ
- ផ្តល់សេវាកម្មអូសទាញនាវា ពាក់ និងដោះលួរ
- ផ្តល់សេវាកម្មផ្គត់ផ្គង់ភ័ស្តុភារ ទឹកស្អាត អនាម័យដល់នាវា
- ផ្តល់សេវាកម្មរើ និងច្រកទំនិញដាក់កុងតឺន័រ
- ផ្តល់សេវាកម្មជួសជុល និងថែទាំសំបកកុងតឺន័រ
- ផ្តល់សេវាកម្មចំណតផែទេសចរណ៍ និងអ្នកដំណើរ និងមណ្ឌលសេវាកម្មផែក្នុងស្រុក

កំណត់សម្រាប់តារាង

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)

សកម្មភាពចម្បង (ត)

ក.ស.ភ មានភារកិច្ចជាអាជ្ញាធរ និងប្រតិបត្តិការដែរ រួមមាន៖ (ត)

- ធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មបន្ថែមផ្សេងទៀត ដែលអនុញ្ញាតដោយច្បាប់ និងលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តជាធរមាន ដើម្បីបម្រើដល់ការរីកចម្រើនរបស់ ក.ស.ភ។
- ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្ត លើសកម្មភាពចម្បងរបស់ ក.ស.ភ នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ។

លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការ

	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	១១.៥៥១.៣៩៣	៤៦.៨០៦.២៤៤

ភាគលាភ

ការបែងចែកភាគលាភនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះ មានដូចខាងក្រោម៖

	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨៖		
ភាគលាភ ប្រភេទ "ក" ត្រូវបានទូទាត់នៅថ្ងៃទី១០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩	៣៤២.៧០៥	១.៣៧៦.៧៥១
ភាគលាភ ប្រភេទ "ខ" ត្រូវបានទូទាត់នៅថ្ងៃទី១០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩	៦២២.៦៦៥	២.៥០០.០០០
	<u>៩៦៥.៣៧០</u>	<u>៣.៨៧៦.៧៥១</u>

ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន

មានការផ្ទេរ ៦.៩៧៦.២៧៧ដុល្លារអាមេរិក ពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅមូលនិធិបម្រុងតាមច្បាប់ទូទៅ និងមូលនិធិអភិវឌ្ឍន៍ ដែលបានអនុម័តក្នុងអំឡុងពេលនៃកិច្ចប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាភិបាល នៅថ្ងៃទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩។

បំណុលពិបាកទារ និង បំណុលជាប់សង្ស័យ

នៅមុនពេលដែលរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនិងចំណូលផ្សេងៗ និងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យ ដើម្បីបញ្ជាក់ថាវិធានការទាក់ទងទៅនឹងការលុបចោលនូវបំណុលពិបាកទារ និងការធ្វើសំវិធានធនចំពោះបំណុលជាប់សង្ស័យត្រូវបានធ្វើឡើងហើយជឿជាក់ថាមិនមានបំណុលពិបាកទារ និងពុំមានភាពចាំបាច់ដើម្បីធ្វើសំវិធានធនសម្រាប់បំណុលជាប់សង្ស័យឡើយ។

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងបណ្តាលឱ្យមានភាពចាំបាច់ដើម្បីលុបចោលនូវបំណុលពិបាកទារ ឬក៏ធ្វើសំវិធានធនចំពោះបំណុលជាប់សង្ស័យ នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ឡើយ។

កំណត់សម្គាល់តម្លៃពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)

ទ្រព្យសកម្មចរន្ត

នៅមុនពេលដែលរបាយការណ៍ចំណេញ ឬ ខាត និងចំណូលផ្សេងៗ និង របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យ ដើម្បីបញ្ជាក់ថាបណ្តាទ្រព្យសកម្មចរន្តដែលមិនមានតម្លៃស្មើនឹងតម្លៃទីផ្សារនៅក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតា ដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់ក.ស.ភ ត្រូវបានកាត់បន្ថយតម្លៃឱ្យនៅត្រឹមតម្លៃដែលរំពឹងទុកនឹងអាចលក់បានលើទីផ្សារ។

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងបណ្តាលឱ្យមានការភ័ន្តច្រឡំដល់ការកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្មចរន្តនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវឡើយ។

វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃ

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលបានកើតឡើង បណ្តាលឱ្យមានការភ័ន្តច្រឡំ ឬមានភាពមិនត្រឹមត្រូវដល់វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃ ដែលបានអនុវត្តកន្លងមកលើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ឡើយ។

បំណុលយថាហេតុ និងបំណុលផ្សេងៗ

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ពុំមាន៖

- (១) បន្ទុកណាមួយលើទ្រព្យសកម្មរបស់ ក.ស.ភ ដែលបានកើតឡើង ដោយសារការដាក់បញ្ជាសម្រាប់ការធានាចំពោះបំណុលរបស់បុគ្គលណាម្នាក់ឡើយចាប់តាំងពីដំណាច់ឆ្នាំនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ឬ
- (២) បំណុលយថាហេតុណាមួយកើតឡើងចំពោះ ក.ស.ភ ចាប់តាំងពីដំណាច់ឆ្នាំនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំមានបំណុលយថាហេតុ ឬបំណុលផ្សេងៗដែលត្រូវបានទាមទារឱ្យសងក្នុងកំឡុងពេល១២ខែ ក្រោយថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ដែលនឹងអាចមានផលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរដល់លទ្ធភាពរបស់ ក.ស.ភ ក្នុងការសងបំណុលរបស់ខ្លួននៅថ្ងៃកំណត់សងនោះទេ។

ការផ្លាស់ប្តូរនៃហេតុការណ៍

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលបានកើតឡើងពាក់ព័ន្ធនឹងរបាយការណ៍នេះ ឬរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបណ្តាលឱ្យមានចំនួនទឹកប្រាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ មានកំហុសឆ្គងធ្ងន់ធ្ងរនោះទេ។

ប្រតិបត្តិការមិនប្រក្រតី

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ ក.ស.ភ ក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះមិនបានទទួលរងនូវឥទ្ធិពលធ្ងន់ធ្ងរដែលកើតចេញពីកត្តាផ្សេងៗ ប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ទាំងឡាយដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិនប្រក្រតីនោះឡើយ។

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល នៅចន្លោះចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមកទល់នឹងថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះពុំមានប្រតិបត្តិការ ឬហេតុការណ៍ដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត ឬមិនប្រក្រតីណាមួយបានកើតឡើងដែលអាចប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលអាជីវកម្មក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ត្រូវបានរៀបចំ។

កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)

ដើមទុន

ក.ស.ភ ពុំមានការបោះផ្សាយភាគហ៊ុន នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ។

ក.ស.ភ ពុំមានកិច្ចសន្យាផ្តល់ភាគហ៊ុនមិនទាន់បោះផ្សាយ និងមិនមានភាគហ៊ុនក្រោមកិច្ចសន្យាផ្តល់សិទ្ធិជាភាគហ៊ុននៃ ក.ស.ភ នាចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុទេ។

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដែលនៅបម្រើការចាប់តាំងពីថ្ងៃចេញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុចុងក្រោយរួមមាន៖

ឯកឧត្តម ហ៊ឺ បារី

ឯកឧត្តម សួន រចនា

ឯកឧត្តម កែន សម្បត្តិ

ឯកឧត្តម ប៉ែន សុវិជាតិ

លោក ហ៊ឺ អានវ៉ានិច

លោក យឹម ជឿន

លោក ឌិត សុចល

អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

នៅក្នុង និងចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះ ពុំមានការរៀបចំណាមួយ ដែលមាន ក.ស.ភ ជាភាគីមួយក្នុងគោលបំណងជួយដល់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ ក.ស.ភ ដើម្បីទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ដោយការទិញយកភាគហ៊ុន ឬលិខិតបំណុលពី ក.ស.ភ ឬពី ក.ស.ភ ទៅបុគ្គលដទៃទៀតឡើយ។

ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនៃឆ្នាំកន្លងទៅ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលនូវអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយ តាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាដែលបានធ្វើឡើងដោយ ក.ស.ភ ឬដោយក្រុមហ៊ុនដែលពាក់ព័ន្ធនាមួយជាមួយនឹង ក.ស.ភ ដែលអគ្គនាយកជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយ ក្រុមហ៊ុន ដែលអគ្គនាយកមានអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាសារវន្តឡើយ លើកលែងសម្រាប់អត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងទៀត ដែលអាចត្រូវបានចាត់ទុកថាបានកើតឡើងដោយសារគុណសម្បត្តិនៃប្រតិបត្តិការទាំងនោះដូចបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី២៧ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល មានភារកិច្ចធ្វើការបញ្ជាក់អះអាងថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានរៀបចំឡើងបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ ក.ស.ភ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនេះ។ ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះតម្រូវឱ្យ៖

- ក. ជ្រើសរើសគោលការណ៍គណនេយ្យសមស្របដោយផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានសមហេតុផល និងប្រុងប្រយ័ត្ន ហើយបន្ទាប់មកធ្វើការអនុវត្តគោលការណ៍ទាំងនេះឱ្យបានស្របគ្នា។

កំណត់តែស្នូលគំរូពេញ
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

- ខ. អនុលោមតាមគោលការណ៍ស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ប្រសិនបើមានការប្រាសចាកណាមួយពីស្តង់ដារទាំងនេះក្នុងការបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវ ត្រូវប្រាកដថាការប្រាសចាកទាំងនេះត្រូវបាន បង្ហាញ ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណឱ្យបានត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។
- គ. ធានាឱ្យបាននូវភាពគ្រប់គ្រាន់នៃការកត់ត្រាគណនេយ្យ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព។
- ឃ. រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម លើកលែងតែក្នុងករណីមិនសមរម្យក្នុងការសន្មតថា ក.ស.ភ នឹងបន្តធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននាពេលអនាគត និង
- ង. ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំ ក.ស.ភ ឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពលើកលែងសេចក្តីសម្រេចចិត្តសំខាន់ៗដែលប៉ះពាល់ដល់ប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការ ក.ស.ភ ហើយត្រូវប្រាកដថាភារកិច្ចការទាំងនេះត្រូវបានបង្ហាញត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអះអាងថា ក.ស.ភ បានអនុវត្តតាមរាល់លក្ខខណ្ឌតម្រូវខាងលើ ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទ

ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី៣០ នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍

ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី៣១ នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់ចាប់ពីទំព័រទី ១៣ ដល់ ៥៦ ត្រូវបានរៀបចំដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ហើយបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ ក.ស.ភ នាដំណាច់ឆ្នាំនេះ។



ឯកឧត្តម ហ៊ុំ បាវី
ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងជាអគ្គនាយក

កញ្ញា លាង វណ្ណឌា
នាយកគណនេយ្យ/ហិរញ្ញវត្ថុ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០

**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ Co. ៧១៧៥ Et/២០០៤)

សេចក្តីវាយការណ៍លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ ហៅកាត់ថា ("ក.ស.ភ") ដែលរួមមាន របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ព្រមទាំងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលផ្សេងៗ របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់សំរាប់ដំណាច់ឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុនេះ និងសេចក្តីសង្ខេបគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ ព្រមទាំងកំណត់សម្គាល់ផ្សេងៗ ដែលបានបង្ហាញនៅលើទំព័រទី ១៣ ដល់ ៥៦។

តាមមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ឆ្នាំនេះ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("ស.វ.ហ.អ.ក")។

មូលដ្ឋានក្នុងការបញ្ចេញមតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("ស.គ.អ.ក")។ ទំនួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំស្របតាមស្តង់ដារនេះ ត្រូវបានពណ៌នាបន្ថែមក្នុងកថាខណ្ឌ *ទំនួលខុសត្រូវរបស់សវនករឯករាជ្យលើការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ* នៃរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថាការស្តង់ដារសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំប្រមូលបានមានភាពគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របសម្រាប់ជាមូលដ្ឋានក្នុងការបញ្ចេញមតិរបស់យើងខ្ញុំ។

ទំនួលខុសត្រូវឯករាជ្យភាព និងក្រមសីលធម៌

យើងខ្ញុំមានឯករាជ្យភាពពី ក.ស.ភ ស្របតាម *ក្រមសីលធម៌សម្រាប់គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករ* នៃវិទ្យាស្ថានគណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករកម្ពុជា ("ក្រមសីលធម៌") និងក្រមសីលធម៌អន្តរជាតិសម្រាប់ *ក្រមសីលធម៌គណនេយ្យករសម្រាប់គណនេយ្យករជំនាញ* ("ក្រមសីលធម៌ IESBA")។ យើងបានបំពេញទំនួលខុសត្រូវលើសីលធម៌ផ្សេងទៀត របស់យើងដោយអនុលោមតាមក្រមសីលធម៌ និងក្រមសីលធម៌ IESBA។

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ គឺជាបញ្ហាទាំងឡាយណា ដែលមានសារៈសំខាន់បំផុតនៅក្នុងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ សម្រាប់ឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុនេះ យោងតាមការវិនិច្ឆ័យដោយវិជ្ជាជីវៈរបស់យើងខ្ញុំ។ បញ្ហាទាំងនេះត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងបរិបទនៃការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ទាំងមូល ហើយនៅក្នុងការបង្កើតមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំនាពេលបន្ទាប់ យើងខ្ញុំមិនផ្តល់នូវមតិយោបល់ដាច់ដោយឡែកចំពោះបញ្ហាទាំងនេះឡើយ។



**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ Co. ៧១៧៥ E/២០០៤) (ត)

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ (ត)

ក. ការអនុវត្តលើកដំបូងនៃ ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ការជួល

ក.ស.ក បានអនុវត្តនូវ ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ជាលើកដំបូងនាដំណាច់ឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ដូចដែលបានបង្ហាញនៅកំណត់សម្គាល់ទី៣៤ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

យើងបានចាត់ទុកវាជាបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ ពីព្រោះតែហានិភ័យនៃចំណុចមួយចំនួនដូចខាងក្រោម៖

- (ក) ការជួលដែលកើតមានឡើងស្ថិតនៅក្នុងបរិបទនៃ ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ អាចនឹងមិនត្រូវបានរកឃើញ ឬរួមបញ្ចូលទៅក្នុងការគណនានៃផលប៉ះពាល់នៃបំណុលប្តូរនៃ ស.វ.ហ.អ.ក នោះ
- (ខ) ការសន្មតទៅលើការប្រើប្រាស់អត្រាអប្បហារសម្រាប់ការជួលនីមួយៗ អាចនឹងមានភាពមិនត្រឹមត្រូវ
- (គ) ទិន្នន័យទាក់ទងនឹងការជួលដែលប្រើប្រាស់នៅក្នុងការគណនានៃផលប៉ះពាល់ អាចនឹងគ្រប់គ្រងប្រោយ ឬមិនត្រឹមត្រូវ។

ការឆ្លើយតបសវនកម្ម

ដំណើរការនៃការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងរួមមានដូចតទៅ៖

- (ក) វាយតម្លៃទៅលើដំណើរការអនុវត្ត ដែលទាក់ទងទៅនឹងការកំណត់នៃផលប៉ះពាល់នៃបំណុលប្តូរក្នុង ស.វ.ហ.អ.ក ១៦
- (ខ) វាយតម្លៃទៅលើភាពត្រឹមត្រូវនៃការប្រើប្រាស់អត្រាអប្បហារក្នុងការកំណត់បំណុលពីការជួល
- (គ) ផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវនៃទិន្នន័យទាក់ទងនឹងការជួល ដោយដាក់ផ្គូផ្គងតំណាងគំរូមួយនៃការជួលទៅ និងកិច្ចសន្យាច្បាប់ដើម ឬក៏ព័ត៌មានផ្សេងៗទៀតដែលទាក់ទង។

ខ. ភាគកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្ត

ភាគកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្ត ត្រូវបានកំណត់ដោយផ្អែកលើចំនួនសន្មតនៃ actuarial និងការគណនាដែលមានឥទ្ធិពលទៅលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មាន។ ការផ្លាស់ប្តូរនៃការសន្មត អាចមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តលើកម្រិតភាគកិច្ចនៃការកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ ការប៉ាន់ស្មាន រួមបញ្ចូលអត្រាអប្បហារ អត្រាកំណើនប្រាក់បៀវត្ស អត្រាសំរាន ពិការភាព និងអត្រាបុគ្គលិកលាវែង។

នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានជួលអ្នកឯកទេសវិភាគលើហានិភ័យ ដើម្បីបង្ហាញការប៉ាន់ស្មានបង្ក នៃបំណុលនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ និងដើម្បីនូវការប៉ាន់ស្មានបង្ក នៃការចំណាយប្រាក់លើអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩។ តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃភាគកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្ត ត្រូវបានកំណត់ដោយ អប្បហារលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានមកពីប៉ាន់ស្មាន ដោយការប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់បញ្ជើរយៈពេលវែងជាមធ្យមរបស់ធនាគារចម្បងៗ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាតាមអត្រាការប្រាក់៦%ក្នុងមួយឆ្នាំ។

**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ Co. ៧១៧៥ E/២០០៤) (ត)

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ (ត)

ខ. កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍សោធននិវត្ត (ត)

ការឆ្លើយតបសវនកម្ម

យើងខ្ញុំបានអនុវត្តនីតិវិធី ដោយពឹងផ្អែកលើរបាយការណ៍វាយតម្លៃហានិភ័យដែលរួមមាន ការវាយតម្លៃសមត្ថកិច្ច សមត្ថភាព និងគោលដៅរបស់អ្នកឯកទេសវាយតម្លៃ ក៏ដូចជាការប៉ាន់ប្រមាណថាតើការសន្មតនៃ actuarial អាចស្រោចស្រង់បាន និងអនុវត្តបានស្របគ្នា។

គ. ឱនភាពនៃគណនីពាណិជ្ជ

គណនីពាណិជ្ជដុលរបស់ ក.ស.ភ នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ដែលមានតម្លៃ ៤.១៤៤.៧៥១ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី៨ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

យើងបានកំណត់ថានេះ ជាកត្តាសវនកម្មសំខាន់ៗព្រោះវាតម្រូវឱ្យអ្នកគ្រប់គ្រងអនុវត្តការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗក្នុងការកំណត់លទ្ធភាពនៃការខកខានការទូទាត់ប្រាក់ពីគណនីពាណិជ្ជ ការពិនិត្យមើលព័ត៌មានដែលសមស្របទៅនឹងការកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំងនូវហានិភ័យឥណទាន និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលអាចប៉ាន់ស្មានបាននៅក្នុងស្ថានភាពអវិជ្ជមាន។

ការឆ្លើយតបសវនកម្ម

យើងខ្ញុំបានអនុវត្តវិធីសាស្ត្រដូចខាងក្រោម៖

- (ក) គណនាប្រូបាប៊ីលីតេលំនាំដើមឡើងវិញ ដោយប្រើទិន្នន័យអតីតកាល (“Historical data”) និងការកែតម្រូវព័ត៌មាននាពេលខាងមុខ (“Forward looking information”) ដែលបានអនុវត្តដោយ ក.ស.ភ
- (ខ) គណនាឡើងវិញនូវ ការជាប់ទាក់ទងដែលមានឥទ្ធិពលរវាងស្ថានភាពម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច ដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់ដោយ ក.ស.ភ និងការបាត់បង់ជាប្រវត្តិសាស្ត្រដើម្បីកំណត់ភាពសមស្របនៃព័ត៌មាននាពេលខាងមុខ (“Forward looking information”) ដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់ដោយ ក.ស.ភ
- (គ) សាកសួរអ្នកគ្រប់គ្រង ដើម្បីវាយតម្លៃហេតុផលដែលបង្ហាញពីទំនាក់ទំនង រវាងព័ត៌មានដែលមើលទៅមុខ និងការបាត់បង់ឥណទានរំពឹងទុក និង
- (ឃ) ធ្វើការវិភាគពីការបាត់បង់ជាក់ស្តែងនៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ សម្រាប់ទំនាក់ទំនងរបស់វាជាមួយនឹងស្ថានភាពនៃការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់នៃហានិភ័យឥណទានដែលត្រូវបានអនុវត្តដោយអ្នកគ្រប់គ្រង។

**របាយការណ៍របស់សវនកររងករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ Co. ៧១៧៥ E/២០០៤) (ត)

ព័ត៌មានក្រៅពីរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍សវនកម្មខាងលើ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ ក.ស.ភ មានទំនួលខុសត្រូវលើព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗ រួមមានព័ត៌មានដែល រួមបញ្ចូលនៅក្នុងរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ ប៉ុន្តែមិនរួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ និងរបាយការណ៍សវនកម្ម របស់យើងខ្ញុំទេ។

មតិយោបល់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ មិនរួមបញ្ចូលព័ត៌មានផ្សេងៗ ហើយយើងខ្ញុំនឹងមិន ផ្តល់នូវទម្រង់សន្និដ្ឋានជាបែបធានាណាមួយឡើយ។

ទាក់ទងនឹងការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ យើងខ្ញុំមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអាននូវព័ត៌មាន ផ្សេងៗ និងពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗមានភាពមិនសមស្របជាសារវន្ត ជាមួយនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ឬក៏ចំណេះដឹងរបស់យើងខ្ញុំទទួលបានពីសវនកម្ម ឬបើមិនដូច្នោះទេ លេចឡើងមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត។

ផ្អែកលើកិច្ចការដែលយើងខ្ញុំបានអនុវត្ត ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តលើព័ត៌មានផ្សេងៗ យើងខ្ញុំត្រូវឱ្យរបាយការណ៍នូវហេតុការណ៍ទាំងនោះ។ យើងខ្ញុំពុំមានអ្វីដើម្បីរាយការណ៍ក្នុងករណីនេះទេ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំ និងបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ក៏ទទួលខុសត្រូវ ក្នុងការរក្សានូវប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងសំខាន់ៗដែលអគ្គនាយកកំណត់ថា មានភាពចាំបាច់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុឱ្យជឿជាក់ពីកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភ័ន្តច្រឡំ។

នៅក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជាអ្នកទទួលខុសត្រូវក្នុងការវាយតម្លៃ ទៅលើលទ្ធភាពបន្តប្រតិបត្តិការរបស់ ក.ស.ភ ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម រួមទាំងធ្វើការ បង្ហាញពីកត្តាពាក់ព័ន្ធនឹងនិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្មនោះ និងប្រើប្រាស់នូវមូលដ្ឋានគណនេយ្យបែបនិរន្តរភាព លើក លែងតែក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានបំណងរំលាយ ក.ស.ភ ឬបញ្ឈប់ប្រតិបត្តិការ ឬមិនមានជម្រើសប្រាកដណាមួយ ប៉ុន្តែត្រូវតែ អនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌដូចដែលបានរៀបរាប់ខាងលើ។

**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ Co. ៧១៧៥E/២០០៤) (ត)

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករឯករាជ្យលើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺទទួលបានអំណះអំណាងយ៉ាងសមហេតុផលថា តើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ពុំមានកំហុសធ្លងជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភ័ន្តច្រឡំ និងចេញនូវរបាយការណ៍សវនកម្ម ដែលរួមមានមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ អំណះអំណាងយ៉ាងសមហេតុផល គឺជាអំណះអំណាងកម្រិតខ្ពស់មួយ ប៉ុន្តែមិន បានធានាថា ការធ្វើសវនកម្មដែលអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា តែងតែរកឃើញនូវកំហុសធ្លងជា សារវន្តពេលដែលវាកើតមានឡើងនោះទេ។ កំហុសធ្លងអាចកើតឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬការភ័ន្តច្រឡំ ត្រូវបានចាត់ទុកជា សារវន្ត ប្រសិនបើជាលក្ខណៈមួយៗ ឬជាលក្ខណៈរួមផ្គុំ អាចមានឥទ្ធិពលលើការសម្រេចចិត្តសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់ លើមូលដ្ឋាននៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

ជាផ្នែកមួយនៃសវនកម្មអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា យើងខ្ញុំអនុវត្តនូវការវិនិច្ឆ័យដោយ វិជ្ជាជីវៈ និងរក្សានូវការសង្ស័យដោយវិជ្ជាជីវៈនៅក្នុងសវនកម្មទាំងមូល។ យើងខ្ញុំក៏បាន៖

- កំណត់ និងវាយតម្លៃលើហានិភ័យកំហុសធ្លងជាសារវន្តក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ថាតើវាបណ្តាល មកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភ័ន្តច្រឡំ ហើយធ្វើការរៀបចំ និងអនុវត្តនីតិវិធីសវនកម្មដែលឆ្លើយតបនឹងហានិភ័យទាំង នោះ និងទទួលបាននូវភស្តុតាងសវនកម្មដែលគ្រប់គ្រាន់ និងត្រឹមត្រូវដើម្បីជាមូលដ្ឋានដល់មតិយោបល់របស់ យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យនៃការមិនបានរកឃើញនូវកំហុសធ្លងជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ គឺខ្ពស់ជាង ហានិភ័យដែលបណ្តាលមកពីការភ័ន្តច្រឡំ ដោយសារតែការក្លែងបន្លំអាចពាក់ព័ន្ធនឹងការប្រយោជន៍ ការក្លែង បន្លំ ការលុបចោលដោយចេតនា ការបកស្រាយខុស ឬក៏ការបំពានលើប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ស្វែងយល់ពីប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសវនកម្ម ដើម្បីរៀបចំនីតិវិធីសវនកម្មដែលត្រឹមត្រូវទៅតាម ស្ថានភាព ប៉ុន្តែមិនមែនក្នុងគោលបំណងបញ្ចេញមតិយោបល់ពីប្រសិទ្ធភាព នៃប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ ក.ស.ភ នោះឡើយ។
- វាយតម្លៃភាពសមស្របនៃគោលការណ៍គណនេយ្យដែលបានអនុវត្ត និងភាពសមហេតុផលនៃការប៉ាន់ស្មាន គណនេយ្យ ព្រមទាំងកំណត់បង្ហាញដែលពាក់ព័ន្ធដែលបានរៀបចំដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ Co. ៧១៧៥ E/២០០៤) (ត)

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករឯករាជ្យលើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

- ធ្វើសេចក្តីសន្និដ្ឋានលើភាពសមស្របនៃមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម ដែលគណៈគ្រប់គ្រងប្រើប្រាស់ និងផ្អែកលើភស្តុតាងដែលទទួលបានថា តើមានភាពមិនប្រាកដប្រជាតើឡើងជាសារវន្ត ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌដែលអាចប៉ះពាល់ដល់លទ្ធភាពបន្តប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួន ដោយឈរលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា ភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្តមួយកើតឡើងយើងខ្ញុំត្រូវបានតម្រូវឱ្យទាញការយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្ម ភ្ជាប់នឹងការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ឬក៏កែប្រែមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ ប្រសិនបើការបង្ហាញទាំងនោះមិនត្រឹមត្រូវ។ សេចក្តីសន្និដ្ឋានយើងខ្ញុំ គឺផ្អែកលើភស្តុតាងដែលទទួលបានរហូតដល់ថ្ងៃចេញរបាយការណ៍សវនកម្ម។ ប៉ុន្តែព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌនាពេលអនាគត អាចនឹងបង្កឱ្យ ក.ស.ភ បញ្ឈប់នូវនិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្មបាន។
- វាយតម្លៃលើបទបង្ហាញ រចនាសម្ព័ន្ធ និងមតិកាទូទៅនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ រួមទាំងកំណត់បង្ហាញថា តើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ បានតំណាងឱ្យប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍ នៅក្នុងលក្ខខណ្ឌមួយដែលបង្ហាញពីទិដ្ឋភាពសមស្របដែរ ឬទេ។

ក្នុងចំណោមចំណុចពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ យើងខ្ញុំទាក់ទងជាមួយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអំពីផែនការទំហំការងារ និងពេលវេលានៃសវនកម្ម និងចំណុចសំខាន់ៗដែលបានរកឃើញ រួមមានកង្វះខាតនៅក្នុងប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលយើងខ្ញុំបានរកឃើញនៅក្នុងកំឡុងពេលធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។

យើងផ្តល់ជូនក្រុមប្រឹក្សាភិបាល នូវសេចក្តីថ្លែងការណ៍មួយដែលយើងបានអនុវត្តទៅតាមតម្រូវការនៃក្រុមសីលធម៌ពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ ដែលទាក់ទិននឹងឯករាជ្យភាព និងធ្វើការប្រាស្រ័យទាក់ទងជាមួយនឹងអ្នកដែលពាក់ព័ន្ធ ហើយនិងចំនុចផ្សេងទៀតដែលអាចមានឥទ្ធិពលលើឯករាជ្យរបស់យើងខ្ញុំ និងការការពារដែលពាក់ព័ន្ធប្រសិនបើមាន។

អំពីបញ្ហាដែលយើងខ្ញុំបានទាក់ទងជាមួយនឹងក្រុមប្រឹក្សាភិបាល យើងខ្ញុំបានកំណត់ថាបញ្ហាទាំងនោះគឺមានសារៈសំខាន់បំផុតនៅក្នុងការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ក.ស.ភ សម្រាប់ឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុនេះ ហើយវាក៏ចំណុចសំខាន់ៗពីសវនកម្មផងដែរ។ យើងខ្ញុំនឹងណែនាំបញ្ហាទាំងនោះនៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ លុះត្រាតែមានច្បាប់ ឬបញ្ញត្តិ រារាំងការបង្ហាញជាសាធារណៈអំពីចំណុចទាំងនេះ ឬក៏ក្នុងកាលៈទេសៈដឹកជញ្ជូន យើងខ្ញុំកំណត់ថាចំណុចនេះមិនគួរបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំទេ ដោយសារតែផលវិបាកជាអវិជ្ជមានពីការបង្ហាញនោះ អាចនឹងមានផលប៉ះពាល់ដល់អត្ថប្រយោជន៍សាធារណៈ។

របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ Co. ៧១៧៥E/២០០៤) (ត)

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករឯករាជ្យលើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
បញ្ហាផ្សេងៗ

របាយការណ៍នេះត្រូវបានធ្វើឡើងចំពោះតែភាគហ៊ុនិក ក.ស.ភ ប៉ុណ្ណោះ។ យើងមិនទទួលខុសត្រូវចំពោះបុគ្គលណា
ម្នាក់សម្រាប់ខ្លឹមសារនៃរបាយការណ៍នេះទេ។



លីម សេងស៊ី
Partner

ប៊ី ឌី អូ (ខេមបូឌា) លីមីតធីត
គណនេយ្យករជំនាញ

រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្តិពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៩		២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ទ្រព្យសកម្ម					
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង					
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៥	៧៧.៥៦៨.៥៥៦	៣១៦.០៩១.៨៦៦	៧៣.៨០៩.៤៤៧	២៩៦.៥៦៦.៣៥៨
ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	៦	៨៤.៨៥៤.១៤៦	៣៤៥.៧៨០.៦៤៥	៨៥.០២៦.១៩៨	៣៤១.៦៣៥.២៦៤
ការជួលត្រូវទទួល	៧	៤.៣២៣.៨៣៩	១៧.៦១៩.៦៤៤	-	-
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	៨	៦២.៤៨៧	២៥៤.៦៣៥	-	-
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ	៩	៨៧៨.៤៦៤	៣.៥៧៩.៧៤១	១.១២៦.០០០	៤.៥២៤.២៦៨
		<u>១៦៧.៦៣៤.៤៩២</u>	<u>៦៨៧.៣២៦.៥៣១</u>	<u>១៥៩.៩៦១.៦៤៥</u>	<u>៦៤២.៧២៥.៨៩០</u>
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី					
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	៨	៦.៩៣៨.៧៩៥	២៨.២៧៥.៥៩០	៣.១៧២.៥៣៨	១២.៧៤៧.២៥៨
ការជួលត្រូវទទួល	៧	១២.៨៤១	៥២.៣២៧	-	-
សាច់ប្រាក់ និង សមតុល្យនៅធនាគារ	១០	២៥.៩៨៤.៩០៨	១០៥.៨៨៨.៥០០	២៣.៩៩៥.៤១០	៩៦.៤១៣.៥៥៧
		<u>៣២.៩៦៦.៥៤៤</u>	<u>១៣៤.២១៦.៤១៧</u>	<u>២៧.១៦៧.៩៤៨</u>	<u>១០៩.១៦០.៨១៥</u>
ទ្រព្យសកម្មសរុប		<u>២០០.៦០១.០៣៦</u>	<u>៨២១.៥៤២.៩៤៨</u>	<u>១៨៧.១២៩.៥៩៣</u>	<u>៧៥១.៨៨៦.៧០៥</u>
មូលធន និងបំណុល					
មូលធន					
ដើមទុន	១១	១១៤.៤៥៣.៤៨៥	៤៥៧.៨១៣.៩៤០	១១៤.៤៥៣.៤៨៥	៤៥៧.៨១៣.៩៤០
បុព្វលាភភាគហ៊ុន	១២	១៥៥.៥០២	៦២២.០០៨	១៥៥.៥០២	៦២២.០០៨
ទុនបម្រុង	១៣	២៥.៦៥១.៤១៩	១០៤.៥២៩.៥៣២	១៨.៦៧៥.១៤២	៧៥.០៣៦.៧២១
ចំណេញរក្សាទុក		១១.៦៤១.៩២៤	៤៧.១៧៣.០៧៦	៧.៦៧៨.០៧៣	៣១.០៧០.១៩៤
លម្អៀងនៃការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	៨.៨៦៣.៤៤០	-	១.៨៤៣.២៦៥
		<u>១៦៧.៩០២.៣៣០</u>	<u>៦១៤.០០១.៩៩៦</u>	<u>១៤៦.៩៦២.២០២</u>	<u>៥៦៦.៣៨៦.១២៨</u>

កំណត់សម្គាល់ស្នូលត្រូវបានកែតម្រូវ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៩		២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
មូលធន និងបំណុល (ត)					
បំណុល					
បំណុលរយៈពេលវែង					
បំណុលលើការធានាបង់ភាគលាភ		២៣២.០៤២	៩៤៥.៥៧១	៤៤៥.៤៥៣	១.៧៨៩.៨៣០
គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១៤	៣១.២៤៣	១២៧.៣១៥	-	-
ប្រាក់កម្ចី	១៥	២២.៧៦៩.៧១៥	៩២.៧៨៦.៥៨៩	២៤.៨៣៩.៦៨៩	៩៩.៨០៥.៨៧០
សំវិធានធនលើមូលនិធិសោធននិវត្តន៍	១៦	៦៦២.៥១៥	២.៦៩៩.៧៤៩	៦៤៤.៦៤៤	២.៥៩០.១៨០
បំណុលពន្ធពន្យារ	៧	២.៨៨២.៥៥៨	១១.៧៤៦.៤២៤	-	-
កិច្ចសន្យាបំណុល	១៧	១៤.២៥០.០០០	៥៨.០៦៨.៧៥០	១៤.៦២៥.០០០	៥៨.៧៦៣.២៥០
		<u>៤០.៨២៨.០៧៣</u>	<u>១៦៦.៣៧៤.៣៩៨</u>	<u>៤០.៥៥៤.៧៨៦</u>	<u>១៦២.៩៤៩.១៣០</u>
បំណុលរយៈពេលខ្លី					
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១៤	៣.៣៣៩.០៥២	១៣.៦០៦.៦៣៧	២.៦៩១.៩៥០	១០.៨១៦.២៥៥
ប្រាក់កម្ចី	១៥	២.០៦៩.៩៧៤	៨.៤៣៥.១៤៤	២.០៦៩.៩៧៤	៨.៣១៧.១៥៦
បំណុលពីការជួល	៧	៨.៥៦១	៣៤.៨៨៦	-	-
កិច្ចសន្យាបំណុល	១៧	៣០០.០០០	១.២២២.៥០០	២២៥.០០០	៩០៤.០៥០
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញត្រូវបង់		២.១៧៦.០៤៦	៨.៨៦៧.៣៨៧	៦២៥.៦៨១	២.៥១៣.៩៨៦
		<u>៧.៨៩៣.៦៣៣</u>	<u>៣២.១៦៦.៥៥៤</u>	<u>៥.៦១២.៦០៥</u>	<u>២២.៥៥១.៤៤៧</u>
បំណុលសរុប		<u>៤៨.៧២១.៧០៦</u>	<u>១៩៨.៥៤០.៩៥២</u>	<u>៤៦.១៦៧.៣៩១</u>	<u>១៨៥.៥០០.៥៧៧</u>
មូលធននិងបំណុលសរុប		<u>២០០.៦២៤.០៣៦</u>	<u>៨១៧.៥៤២.៩៤៨</u>	<u>១៨៧.១២៩.៥៩៣</u>	<u>៧៥១.៨៨៦.៧០៥</u>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយគ្នាជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមួយនេះ។

កំណត់ផែស្វយ័តក្នុងតារាង

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលផ្សេងៗ

សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៩		២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ចំណូល	១៩	២៧.១៩០.១១១	១១០.១៧៤.៣៣០	២០.៧២២.៩២៨	៨៣.៨២៤.២៤៤
ថ្លៃដើមសេវាកម្ម	២០	(៨.៥៨៣.២៤៤)	(៣៤.៧៧៩.៣០៥)	(៧.២៣៤.៧៨២)	(២៩.២៦៤.៦៩៣)
ប្រាក់ចំណេញដុល		១៨.៦០៦.៨៦៧	៧៥.៣៩៥.០២៥	១៣.៤៨៨.១៤៦	៥៤.៥៥៩.៥៥១
ចំណូលផ្សេងៗ	២១	៤.១២១.១៥៣	១៦.៦៩៨.៩១២	១.៤៥៧.៦៥៨	៥.៨៩៦.២២៧
ចំណាយទូទៅ និង ចំណាយរដ្ឋបាល	២២	(៦.៩២៣.៩០០)	(២៨.០៥៥.៦៤៣)	(៦.០៩៣.២៧២)	(២៤.៦៤៧.២៤៥)
ចំណេញប្រតិបត្តិការ		១៥.៨០៤.១២០	៦៤.០៣៨.២៩៤	៨.៨៥២.៥៣២	៣៥.៨០៥.៤៩៣
ចំណាយហិរញ្ញប្បទាន	២៣	(១.៤០៥.២២៩)	(៥.៦៩៣.៩៨៨)	(១.១៧០.២២៧)	(៤.៧៣៣.៥៦៨)
ចំណេញសុទ្ធមុនបង់ពន្ធ		១៤.៣៩៨.៨៩១	៥៨.៣៤៤.៣០៦	៧.៦៨២.៣០៥	៣១.០៧១.៩២៥
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	២៤	(២.៨៤៧.៤៩៨)	(១១.៥៣៨.០៦២)	៤១៨.៤៣៣	១.៦៩២.៥៦១
ប្រាក់ចំណេញក្នុងកាលបរិច្ឆេទ		១១.៥៥១.៣៩៣	៤៦.៨០៦.២៤៤	៨.១០០.៧៣៨	៣២.៧៦៤.៤៨៦
ចំណូលផ្សេងៗ បន្ទាប់ពីគិតពន្ធរួច ខ្ពង់គណនីដែលមិនបានបែងចែកឡើងវិញលើ ចំណេញ ឬខាត៖ ការកំណត់ឡើងវិញនូវសំវិធានធនលើមូលនិធិ សោធនវិវត្តន៍		៩០.៥៣១	៣៦៦.៨៣២	៣៦.១៥៣	១៤៦.២៣៩
ចំណូលផ្សេងៗសរុបក្នុងកាលបរិច្ឆេទ		១១.៦៤១.៩២៤	៤៧.១៧៣.០៧៦	៨.១៣៦.៨៩១	៣២.៩១០.៧២៥
ចំណេញក្នុងៗភាគហ៊ុន របស់ភាគហ៊ុននិកនៃ ក.ស.ភ ក្នុងកាលបរិច្ឆេទនេះមានដូចខាងក្រោម៖					
ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនមូលដ្ឋាន	២៥	០,៥៦	២,២៨	០,៣៩	១,៥៩
ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនចម្រុះ	២៥	០,៥៦	២,២៨	០,៣៩	១,៥៩

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយគឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមួយនេះ។

កំណត់ត្រាសំខាន់ៗ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍លទ្ធផលស្រាវជ្រាវ

សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទអំពីថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ១ មករា ២០១៩

កំណត់ សម្គាល់	ដើមទុន ដុល្លារអាមេរិក	បុព្វលាភភាគហ៊ុន ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង ដុល្លារអាមេរិក	ចំណេញរក្សាទុក ដុល្លារអាមេរិក	លម្អៀងនៃការប្តូរ រូបិយប័ណ្ណ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប
	១១៤.៤៥៣.៤៨៥	១៥៥.៥០២	១៤.៦៧៥.១៤២	៧.៦៧៨.០៧៣	-	១៤០.៩៦២.២០២

ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ

ចំណេញពីការវាយតម្លៃហានិភ័យភាគព្រឹត្តិសាស្ត្រ

លទ្ធផលចំណេញសរុបក្នុងការិយបរិច្ឆេទ

ប្រតិបត្តិការជាមួយម្ចាស់ភាគហ៊ុន

ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុង

ភាគលាភរបស់ភាគហ៊ុនិក

សរុបប្រតិបត្តិការជាមួយម្ចាស់ភាគហ៊ុន

សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ៣១ ធ្នូ ២០១៩

១៣	-	-	៦.៩៧៦.២៧៧	(៦.៩៧៦.២៧៧)	-	-
២៦	-	-	-	(៧០១.៧៩៦)	-	(៧០១.៧៩៦)
	-	-	៦.៩៧៦.២៧៧	(៧.៦៧៨.០៧៣)	-	(៧០១.៧៩៦)
	១១៤.៤៥៣.៤៨៥	១៥៥.៥០២	២៥.៦៥១.៤១៩	១១.៦៤១.៩២៤	-	១៥១.៩០២.៣៣០

(គិតជាពាន់រៀល)

	៤៥៧.៨១៣.៩៤០	៦២២.០០៨	១០៤.៥២៩.៥៣២	៤៧.១៧៣.០៧៦	៤.៨៦៣.៤៤០	៦១៥.០០១.៩៩៦
--	-------------	---------	-------------	------------	-----------	-------------

កំណត់ផ្សេងៗសំខាន់ៗ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍ស្តីពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ និងលទ្ធផលសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

	កំណត់ សម្គាល់	ដើមទុន ដុល្លារអាមេរិក	បុព្វលាភភាគហ៊ុន ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង ដុល្លារអាមេរិក	ចំណេញរក្សាទុក ដុល្លារអាមេរិក	លម្អៀងនៃការប្តូរ រូបិយប័ណ្ណ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ១ មករា ២០១៨ រាយការណ៍មុន		១១៤.៤៥៣.៤៨៥	១៥៥.៥០២	១៣.៩៤៦.២៤៣	៥.២៨២.០៦២	-	១៣៣.៤៣៧.២៩២
ការកែតម្រូវការអនុវត្តលើកដំបូងនៃស.វ.ហ.អ.ក ៩		-	-	-	(៤៥៨.៨១៨)	-	(៤៥៨.៨១៨)
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ១ មករា ២០១៨ កំណត់ឡើងវិញ		១១៤.៤៥៣.៤៨៥	១៥៥.៥០២	១៣.៩៤៦.២៤៣	៤.៨២៣.២៤៤	-	១៣៣.៣៧៨.៥១៤
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		-	-	-	៨.១០០.៧៣៨	-	៨.១០០.៧៣៨
ចំណេញពីការវាយតម្លៃហានិភ័យភាគព្យកិច្ចសេដ្ឋកិច្ច		-	-	-	៣៦.១៥៣	-	៣៦.១៥៣
លទ្ធផលចំណេញសរុបក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		-	-	-	៨.១៣៦.៨៩១	-	៨.១៣៦.៨៩១
ប្រតិបត្តិការជាមួយម្ចាស់ភាគហ៊ុន	១៣	-	-	-	(៤.៧២៨.៤៥៥)	-	(៤.៧២៨.៤៥៥)
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុង		-	-	-	(៥៥៣.២០៣)	-	(៥៥៣.២០៣)
ភាគលាភរបស់ភាគហ៊ុនិក		-	-	-	(៥.២៨៦.០៦២)	-	(៥.២៨៦.០៦២)
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ៣១ ធ្នូ ២០១៨		១១៤.៤៥៣.៤៨៥	១៥៥.៥០២	១៨.៦៧៥.១៤២	៧.៦៧៨.០៧៣	-	១៤៦.៣០២.២០២
(គិតជាពាន់រៀល)		៤៥៧.៨១៣.៩៤០	៦២២.០០៨	៧៥.០៣៦.៧២១	៣១.០៧០.១៩៤	១.៨៤៣.២៦៥	៤៦៦.៣៨៦.១២៥

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយគឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់យើង។

កំណត់ផែស្វយ័តក្នុងពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៩		២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ					
ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធ មុនបង់ពន្ធ		១៤.៣៩៨.៨៩១	៥៨.៣៤៤.៣០៦	៧.៦៨២.៣០៥	៣១.០៧៤.៩២៥
និយ័តកម្ម៖					
រំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និង បរិក្ខារ	៥	៣.០៤៣.០០៣	១២.៣៣០.២៤៨	២.៨៩២.២៩០	១១.៦៩៩.៣១៣
រំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	៦	៧៦.៩៥៤	៣១១.៨១៨	៧០.៩៦៤	២៨៧.០៤៩
ចំណាយហិរញ្ញប្បទាន		១.១៦៧.៧១៦	៤.៧៣១.៥៨៥	១.១៧០.២២៧	៤.៧៣៣.៥៦៨
ចំណូលពីការវិនិយោគលើការជួលបន្ត		(១.៤០៨.២៦២)	(៥.៧០៦.២៧៨)	-	-
ចំណូលការប្រាក់		(១.៥០៦.៦៨២)	(៦.១០៥.០៧៥)	(៦១៥.៥០១)	(២.៤៨៩.៧០២)
ការជម្រះចេញពីបញ្ជីទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ		១៨៤.១៥១	៧៤៦.១៨០	-	-
ការខាតបង់លើការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និង បរិក្ខារ		-	-	៥២.២៤៦	២១១.៣៣៥
ឱនភាពសុទ្ធលើគណនីពាណិជ្ជ		១៧០.៩៣២	៦៩២.៦១៦	-	-
ផលប៉ះពាល់សុទ្ធនៃប្រាក់កក់រយៈពេលវែង		១១៨.៧៥៦	៤៨១.១៩៩	-	-
ការជម្រះចេញពីបញ្ជីទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និង បរិក្ខារ		៦៦.១៨២	២៦៨.១៦៩	៨.៧៦៨	៣៥.៤៦៧
ចំណូលពីការជួល		-	-	(១៥០.០០០)	(៦០៦.៧៥០)
ចំណាយកាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍	១៦	១២៥.៩៣៦	៥១០.២៩៣	១០១.០៩១	៤០៨.៩១៣
ឱនភាពលើគណនីពាណិជ្ជដែលបានគ្រលប់ មកវិញ	៨	-	-	(១១៤.៨៨៧)	(៤៦៤.៧១៨)
(ចំណេញ)/ខាត ពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណដែលមិន ទាន់ទទួលស្គាល់		(៦.៣៩៣)	(២៥.៩០៤)	៣.៤៤៩	១៣.៩៥១
ចំណូលប្រតិបត្តិការ មុនបម្រែបម្រួលដើមទុន បង្វិល		១៦.៤៣១.១៨៤	៦៦.៥៧៩.១៥៧	១១.១០០.៩៥២	៤៤.៩០៣.៣៥១
បម្រែបម្រួលដើមទុនបង្វិល៖					
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ		(៣.១០៩.៥៩៧)	(១២.៦០០.០៨៧)	២១.៩០០	៨៨.៥៨៦
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីបំណុលផ្សេងៗ		៨៣៦.៨៩៨	៣.៣៩១.១១១	២៧៦.៦៦៤	១.១១៩.១០៦
កិច្ចសន្យាបំណុល		(៣០០.០០០)	(១.២១៥.៦០០)	១៥.០០០.០០០	៦០.៦៧៥.០០០
សាច់ប្រាក់បានមកពីប្រតិបត្តិការ		១៣.៨៥៨.៤៨៥	៥៦.១៥៤.៥៨១	២៦.៣៩៩.៥១៦	១០៦.៧៨៦.០៤៣
ចំណាយបង់ពន្ធ		(១.០៤៩.៥៩៧)	(៤.២៥២.៩៦៧)	(២.០៦០.៦៤៥)	(៨.៣៣៥.៣០៩)
កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍បានបង់		(១៧.៥៣៤)	(៧១.០៤៨)	(៣៩.៥៧៣)	(១៦០.០៧៣)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានមកពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ		១២.៧៩១.៣៥៤	៥១.៨៣០.៥៦៦	២៤.២៩៩.២៩៨	៩៨.២៩០.៦៦១

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្តិពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់

សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ (ត)

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៩		២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពវិនិយោគ					
ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៥	(៦.៩០៤.៣៤៧)	(២៧.៩៧៦.៤១៤)	(៨.០៦៥.៥៥៩)	(៣២.៦២៥.១៨៦)
ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	៦	(៥៣.០០០)	(២១៤.៧៥៦)	-	-
ចំណូលពីការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និង បរិក្ខារ		-	-	៣៤.៣៦៦	១៣៩.០១០
ការប្រាក់ទទួលបាន		២៦៧.១៩៦	១.០៨២.៦៧៨	៨៦.៤៤០	៣៤៩.៦៥០
ការដាក់ប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារដែលមាន អាជ្ញាប័ណ្ណ		(១.២០០.០០០)	(៤.៨៦២.៤០០)	-	-
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ		(៧.៨៩០.១៥១)	(៣១.៩៧០.៨៩២)	(៧.៩៤៤.៧៥៣)	(៣២.១៣៦.៥២៦)
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន					
ភាគលាភបានបង់		(៩៦៥.៣៧០)	(៣.៨៧៦.៧៥១)	(៨៦៨.៦១៩)	(៣.៥១៣.៥៦៤)
ការប្រាក់ដែលបានបង់		(១.០៥៥.៦៨៦)	(៤.២៧៧.៦៤០)	(១.១៣៨.៤៨៦)	(៤.៦០៥.១៧៦)
ការបង់ប្រាក់លើបំណុលពីការជួល		(២០.៦៧៥)	(៨៣.៧៧៥)	-	-
ការបង់សងប្រាក់ដើមកម្ចី		(២.០៦៩.៩៧៤)	(៨.៣៨៧.៥៣៥)	(២.០៦៩.៩៧៤)	(៨.៣៧៣.០៤៥)
ការដាក់ប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារដែលមាន អាជ្ញាប័ណ្ណ		-	-	(១១.៨៣៩.៣៧៦)	(៤៧.៥៧០.៦១៣)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានប្រើក្នុងសកម្មភាព ហិរញ្ញប្បទាន		(៤.១១១.៧០៥)	(១៦.៦២៥.៧០១)	(១៥.៩១៦.៤៥៥)	(៦៤.០៦២.៣៩៨)
កំណើនសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលសុទ្ធ		៧៨៩.៤៩៨	៣.២៣៣.៩៧៣	៤៣៨.០៩០	២.០៩១.៧៣៧
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលនៅដើម					
ការិយបរិច្ឆេទ		៨.៩៩៥.៤១០	៣៦.១៤៣.៥៥៧	៨.៥៥៧.៣២០	៣៤.៥៤៥.៩០១
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	៤៩៥.៩៧០	-	(៤៩៤.០៨១)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលនៅចុង					
ការិយបរិច្ឆេទ	១០	៩.៧៨៤.៩០៨	៣៩.៨៧៣.៥០០	៨.៥៥៥.៤១០	៣៦.១៤៣.៥៥៧

កំណត់ផែស្វ័យភ័ក្តិពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ (ត)

សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ (ត)

ការផ្ទៀងផ្ទាត់នៃបំណុលដែលបានមកពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន

	កំណត់ សម្គាល់	បំណុលពីការជួល (កំណត់សម្គាល់ទី៧) ដុល្លារអាមេរិក	កម្ចី(កំណត់ សម្គាល់ទី១៥) ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨		-	២៨.៩៧៩.៦៣៧
លំហូរសាច់ប្រាក់		-	(២.០៦៩.៩៧៤)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		-	២៦.៩០៩.៦៦៣
លំហូរសាច់ប្រាក់		(២០.៦៧៥)	(២.០៦៩.៩៧៤)
លំហូរមិនមែនសាច់ប្រាក់៖			
- ការកើតឡើងនូវបំណុលពីការជួល	៧	២.៨១៦.៥២៤	-
- ផលប៉ះពាល់នៃចំណាយការប្រាក់	២៣	៩៥.២៧០	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		២.៨៩១.១១៩	២៤.៨៣៩.៦៨៩

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយគឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមួយនេះ។

កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

១. ព័ត៌មានអំពី ក.ស.ភ

កំពង់ផែស្វយ័តភ្នំពេញ (“ក.ស.ភ”) ត្រូវបានបង្កើតឡើងតាមអនុក្រឹត្យលេខ ៥១ អនក្រ នៅថ្ងៃទី១៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ១៩៩៨ ជាសហគ្រាសសាធារណៈដែលមានទម្រង់ជាក្រុមហ៊ុនរដ្ឋ ដែលស្ថិតនៅក្រោមក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ (“ក.ស.ហ”) និង ក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន (“ក.ស.ដ”)។ ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីនៅទីផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា នាថ្ងៃទី៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៥ ដែលមានលេខចុះបញ្ជី ០០៣ CSX/SC និងប្រែក្លាយជា សហគ្រាសសាធារណៈ ដែលមានទម្រង់ជាក្រុមហ៊ុនរដ្ឋដែលបោះផ្សាយលក់មូលបត្រកម្ពុសិទ្ធិលើកដំបូងជាសាធារណៈ។

ការិយាល័យចុះបញ្ជី និង អាសយដ្ឋានអាជីវកម្មរបស់ ក.ស.ភ ស្ថិតនៅផ្ទះលេខ៦៤៩ តិរវិថីផ្លូវព្រះស៊ីសុវត្ថិ សង្កាត់ស្រះចក ខណ្ឌដូនពេញ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក (“US\$”) ដែលជារូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ ក.ស.ភ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយ នៅថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០។

២. សកម្មភាពចម្បង

ក.ស.ភ គឺជានីតិបុគ្គលដែលមានស្វ័យភាពបច្ចេកទេស រដ្ឋបាល និងហិរញ្ញវត្ថុ ហើយបេសកកម្មចម្បងគឺសេវាកម្មកំពង់ផែ និងសេវាដែលពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត។

ក.ស.ភ មានគោលដៅទទួលបានប្រាក់ចំណូលក្នុងការគ្រប់គ្រង ថែទាំ និងធ្វើអាជីវកម្មសេវាកំពង់ផែ ព្រមទាំងអនិស្សរវត្តនៃកំពង់ផែ ដើម្បីប្រតិបត្តិការពង្រីក និងអភិវឌ្ឍន៍ សម្រាប់តម្រូវការខាងពាណិជ្ជកម្ម ឧស្សាហកម្មសេវាកម្មទេសចរណ៍ និងអ្នកដំណើរ និងចាត់វិធានការចាំបាច់គ្រប់បែបយ៉ាងឱ្យ ក.ស.ភ រីកចម្រើនលូតលាស់ទៅមុខ។

ក. ស. ភ មានភារកិច្ចជាអាជ្ញាធរ និងប្រតិបត្តិករផ្ទៃ រួមមាន៖

- ផ្តល់កន្លែងស្នាក់នៅ និងសេវាចេញ-ចូលកំពង់ផែ
- ផ្តល់ចំណតនាវា
- ផ្តល់ទីតាំងសម្រាប់នាវាធ្វើការជួសជុល និងចាក់ប្រេង
- ធ្វើអាជីវកម្មបូមស្តារ និងថែទាំប្រឡាយនាវាចរណ៍
- ត្រួតពិនិត្យការប្រតិបត្តិតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេស និងជំរុញកិច្ចការពារសុវត្ថិភាព បរិស្ថាន សណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងមណ្ឌលអាជីវកម្មរបស់កំពង់ផែ
- ត្រួតពិនិត្យឯកសារសម្គាល់នាវា ដើម្បីបំពេញបែបបទនាវាចេញ-ចូលផ្ទៃ
- បណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្សផ្នែកនាវាចរណ៍ និងផ្នែកកំពង់ផែតាមរយៈវិទ្យាស្ថាននាវាចរណ៍កម្ពុជា
- អភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្ទៃ តាមរយៈសហប្រតិបត្តិការជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ក្នុង និងក្រៅប្រទេស ដើម្បីពង្រីកចំណតផែកុងតឺន័រ ផែទំនិញរាយ-ទំនិញចាក់ធារ ចំណតផែរណប ចំណតផែអ្នកដំណើរ និងទេសចរណ៍

២. សកម្មភាពចម្បង (ត)

- បង្កើតតំបន់គាំទ្រកំពង់ផែ រួមមាន តំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេស តំបន់ឧស្សាហកម្ម តំបន់កែច្នៃផលិតផលកសិកម្ម និងតំបន់ភ័ស្តុភារកម្ម
- ចាត់វិធានការនានា ដើម្បីធានាការអនុវត្តច្បាប់ និងលិខិតបទដ្ឋានជាធរមាន ពាក់ព័ន្ធនឹងកំពង់ផែ និងមធ្យោបាយដឹកជញ្ជូននានាតាមផ្លូវទឹក
- លើកដាក់ ផ្ទេរ ផ្ទុក រក្សាស្តុកទំនិញ
- ដឹកជញ្ជូនទំនិញក្នុងទីលានផែ និងរវាងកំពង់ផែ និងតំបន់ផលិតកម្មរោងចក្រ
- ផ្តល់សេវាកម្មភ្នាក់ងារគយមានដែនកំណត់ ភ្នាក់ងារគយបណ្តោះអាសន្ន និងទីលានស្តុកកុងតឺន័រ
- ផ្តល់សេវាកម្មអូសទាញនាវា ពាក់ និងដោះពួរ
- ផ្តល់សេវាកម្មផ្គត់ផ្គង់ភ័ស្តុភារ ទឹកស្អាត អនាម័យដល់នាវា
- ផ្តល់សេវាកម្មអី និងច្រកទំនិញដាក់កុងតឺន័រ
- ផ្តល់សេវាកម្មជួសជុល និងថែទាំសំបកកុងតឺន័រ
- ផ្តល់សេវាកម្មចំណតផែទេសចរណ៍ និងអ្នកដំណើរ និងមណ្ឌលសេវាកម្មផែក្នុងស្រុក
- ធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មបន្ថែមផ្សេងទៀត ដែលអនុញ្ញាតដោយច្បាប់ និងលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តជាធរមាន ដើម្បីបម្រើដល់ការរីកចម្រើនរបស់ ក. ស. ភ។

៣. មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ត្រូវបានរៀបចំឡើងអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("ស.វ.ហ.អ.ក") ចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាជាតិគណនេយ្យនៃក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ។

៤. មូលដ្ឋានគណនេយ្យសំខាន់ៗ

គោលនយោបាយគណនេយ្យដែលបានអនុវត្តគឺ ស្របតាមឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុមុន លើកលែងតែផលប៉ះពាល់នៃការអនុម័តវិសោធនកម្មថ្មីចំពោះ ស.វ.ហ.អ.ក ក្នុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុ។ ស.វ.ហ.អ.ក ថ្មីដែលត្រូវបានអនុវត្ត នៅក្នុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ ៣៤ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក.ស.ភ បានអនុវត្ត ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ការជួល ជាលើកដំបូងក្នុងការិយបរិច្ឆេទនៃឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុបច្ចុប្បន្ន ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រផលប៉ះពាល់បង្ករចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ ដូច្នេះព័ត៌មានប្រៀបធៀបមិនត្រូវបានកំណត់ឡើងវិញ និងមិនអាចប្រៀបធៀបទៅនឹងព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុនៃឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុបច្ចុប្បន្នឡើយ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ត្រូវបានរៀបចំឡើងតាមវិធីសាស្ត្រសន្មតថ្លៃដើម (Historical cost) លើកលែងនូវអ្វីដែលបានបញ្ជាក់ក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

៤. មូលដ្ឋានគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

ការបកប្រែជាប្រាក់ប័ណ្ណខ្មែរ ("KHR") ដើម្បីបង្ហាញនៅក្នុង របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលផ្សេងៗ របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និង របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ និងកំណត់សម្គាល់ទៅនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នៅការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៩ របស់ ក.ស.ភ បានប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ផ្លូវការនាចុងការិយបរិច្ឆេទ និងអត្រាមធ្យមដែលមានដូចខាងក្រោមនេះ៖

	អត្រាចុងការិយបរិច្ឆេទ	អត្រាមធ្យម
៣១ ធ្នូ ២០១៩	១ ដុល្លារអាមេរិក = ៤.០៧៥រៀល	៤.០៥២រៀល
៣១ ធ្នូ ២០១៨	១ ដុល្លារអាមេរិក = ៤.០១៨រៀល	៤.០៤៥រៀល

ការប្រែសម្រួលនេះ មិនគួរត្រូវបានយកមកបកស្រាយថាគួរលេខ ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកនេះ ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀល ឬគួរតែត្រូវបានប្តូរជាប្រាក់រៀល ឬនឹងត្រូវបានប្តូរជាប្រាក់រៀល នាពេលអនាគតតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នេះ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងទៀតនោះឡើយ។

៥. ប្រតិបត្តិការ និងបរិក្ខារ

	សម្ភារៈ					សរុប
	ការិយាល័យនិង ឧបករណ៍ផ្សេងៗ	កុំព្យូទ័រ ដុំល្បាយអាមេរិក	គ្រឿងបរិក្ខារ ដុំល្បាយអាមេរិក	យានយន្ត ដុំល្បាយអាមេរិក	គ្រឿងចក្រនិង ម៉ាស៊ីន ដុំល្បាយអាមេរិក	
ថ្ងៃដើម						
សមតុល្យត្រូវទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៩៧.១៣៧.៣៤៧	៦៣៧.៦១៩	៤៩៨.០០៥	១.៣៦៦.៧៤៨	១៩៨.៤៣៣.៧៤០	២៦៧.៧៥០ ១៩៨.៤៣៣.៧៤០
ការទិញបន្ថែម	៤៨.១៩៣	១.៤៤០	១៧.៨០៣	៣០៦.៨៥០	-	២.១៦៥ ៣០៦.៨៥០
ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ	២.៨៤០.០៦៧	១១.៣៨១	-	-	-	(៦.២២៨.៨៥៤)
ការផ្ទេរទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ (កំណត់ សម្គាល់ទី៦)	(៧៦.៤៧៤.២១៦)	-	-	-	-	(២០៦.៨២៧)
ការលក់	-	-	-	(១៤២.៥៦៥)	(៩៦.៥០៤)	- (២៣៩.០៦៩)
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	(៧៣.៨១២)	(៣.៩៩០)	-	-	- (៧៧.៨០២)

សមតុល្យត្រូវទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨/១ ខែ

មករា ឆ្នាំ២០១៩	២៣.៥៥១.៣៩១	៥៧៧.០២៨	៦១១.៨១៨	១.៥៣១.០៣៣	១៩៨.៣៣៧.២៣៦	២០៦.០៦៩ ១៩៨.៣៣៧.២៣៦
ការទិញបន្ថែម	-	៤៣.៩៤៥	២៥.៨១៩	១៥៨.៤២៨	៣៤.២៤៦	៦.៥៩២.៧៣៦ ៦.៥៩២.៧៣៦
ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ	៣.៤០៧.៤០០	២៥១.៩៩៥	៣៧.៦០០	-	-	(៦.០៥១.៤១៩) -
ការផ្ទេរទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ (កំណត់ សម្គាល់ទី៦)	-	-	-	-	-	(៣៦.០៥៣) (៣៦.០៥៣)
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	-	(២៤.២៦៧)	-	-	(៨៥.១៣៩) (១០៩.៤០៦)

សមតុល្យត្រូវទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

២៦.៩៥៤.៧៩១	៨៧២.៩៦៨	៦៥០.៩៧០	១.៦៨៩.៤៦១	១៩៨.៣៧១.៤៨២	២០៦.០៦៩ ១៩៨.៣៧១.៤៨២
------------	---------	---------	-----------	-------------	---------------------

៥. ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ (ត)

	សម្ភារៈការិយាល័យ និងឧបករណ៍ដទៃ				យានយន្ត ដុល្លារអាមេរិក	គ្រឿងចក្រនិង ម៉ាស៊ីន ដុល្លារអាមេរិក	ចំណាត់ថ្នាក់ និងអគារ ដុល្លារអាមេរិក	ការសាងសង់កំពុង ដំណើរការ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
	ដី ដុល្លារអាមេរិក	កុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	ម៉ៅត ម៉ៅត និង បរិក្ខារ ដុល្លារអាមេរិក	សម្ភារៈការិយាល័យ និងឧបករណ៍ដទៃ ដុល្លារអាមេរិក					
រំលស់បង្ក									
សមតុល្យថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	-	៥២៦.៨០០	២១៧.៣៦៧	៤៨.៧៨៤	៤១៩.៩៦៤	៤.៤៣៨.៦៤៩	៧.៥៤១.៥៣៧	-	១៣.២៣៣.១៤១
រំលស់បង្ក	-	៣៧.៦៣០	៤៩.៦៣៦	៣.៦៤៤	១០១.៣៣៧	១.៣៦៤.២៣៤	១.៣៣៥.៨០៩	-	២.៨៩២.២៩០
ការលក់	-	-	-	-	(៨៥.៤៦១)	-	(៥៧.៥៤៤)	-	(៥៧.៥៤៤)
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	(៦៥.០៤៤)	(៣.៩៩០)	-	-	(៦៦.៩៩៦)	-	-	(១៥២.៤៥៧)

សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨/១ ខែ មករា ឆ្នាំ២០១៩

រំលស់បង្ក	-	៤៩៩.៣៨៦	២៦៣.០១៣	៥២.៤២៨	៤៣៥.៤៤០	៥.៧៣៥.៩២៧	៨.៤៥៩.៧៦២	-	១៥.៨៤៦.៣៥៦
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	-	(១៥.៦០០)	-	-	-	(២៧.៦២៤)	-	(៤៣.២២៤)
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	-	៤៥៦.៦១៧	២៤៧.៤១៣	៥២.៤២៨	៤៣៥.៤៤០	៥.៧៣៥.៩២៧	៨.៤៥៩.៧៦២	-	១៨.៤៤៦.១៣៥

កម្លាំងកម្លាំង

សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	២៦.៩៥៨.៧៩១	៣១៦.៣៥១	៣៥២.៣១៨	៨.៧៧០	១.១៤៣.៤៨៩	១២.២៧៣.២០១	៣៤.២៥២.៧៦៨	២.២៣២.៨៦៨	៧៧.៥៦៨.៥៥៦
(គិតជាពាន់រៀល)	១០៩.៤៤៧.០៧៣	១.២៤៩.១៣០	១.៤៣៥.៦៩៦	៣៥.៧៣៨	៤.៦៥៥.៧១៨	៥០.០១៣.២៤៤	១៣៩.៧០២.២៤០	៩.០៩៨.៩៣៧	៣១៦.០៩១.៤៦៦

សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨

(គិតជាពាន់រៀល)	២៣.៥៥១.៣៩១	៧៧.៦៤២	៣៤៨.៨០៥	១២.៣៨៩	១.០៩៥.១៩៣	១៣.៦០១.៣០៩	៣៣.៣៩៥.១១៤	១.៧២៧.៦០៤	៧៣.៨០៩.៤៤៧
(គិតជាពាន់រៀល)	៩៤.៦២៩.៤៤៩	៣១១.៩៦៦	១.៤០១.៤៤៥	៤៩.៧៧៩	៤.៤០០.៤៤៥	៥៤.៦៥០.០៦០	១៣៤.១៤១.៥៦៨	៦.៩៤១.៥១៣	២៤៦.៥៦៦.៣៥៨

៥. ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ (ត)

(ក) ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រនិង បរិក្ខារទាំងអស់ត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃដើម។ ក្រោយការទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ទ្រព្យសម្បត្តិត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងការខាតបង់លើការថយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសម្បត្តិផ្សេងៗ។

រំលស់ទៅលើទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារត្រូវបានគណនា ដោយបែងចែកតម្លៃដើម នៃទ្រព្យទាំងនោះ ដកតម្លៃកាកសំណល់តាមអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសម្បត្តិទាំងនោះ។ អាយុកាលនៃគោលការណ៍រំលស់មានដូចខាងក្រោម៖

កុំព្យូទ័រ	៥ - ១៥ឆ្នាំ
សម្ភារៈការិយាល័យ និងឧបករណ៍ដទៃទៀត	៥ - ១៥ឆ្នាំ
សង្ហារឹម និងបរិក្ខារ	៥ឆ្នាំ
យានយន្ត	៨ - ១៥ឆ្នាំ
គ្រឿងចក្រ និងម៉ាស៊ីន	១០ - ១៥ឆ្នាំ
ចំណតនាវា និងអគារ	១០ - ៥០ឆ្នាំ

ដីធ្លី មានអាយុកាលមិនកំណត់ និងមិនត្រូវបានគេធ្វើរំលស់នោះទេ។

ការសាងសង់កំពុងដំណើរការរួមមាន សំណង់ និងអគារ កំពុងដំណើរការសាងសង់។ ការសាងសង់កំពុងដំណើរការមិនត្រូវបានដករំលស់រហូតដល់ពេលដែលសំណង់សាងសង់រួចរាល់សម្រាប់ប្រើប្រាស់។

(ខ) រំលស់ត្រូវបានទូទាត់ និងបែងចែកដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
តម្លៃដើមនៃសេវាកម្ម	២.៧២៤.៤៣៥	១១.០៣៩.៤១១	២.៦១៩.៦៧៧	១០.៥៩៦.៥៩៣
ចំណាយរដ្ឋបាល	៣១៨.៥៦៨	១.២៩០.៨៣៧	២៧២.៦១៣	១.១០២.៧២៤
	<u>៣.០៤៣.០០៣</u>	<u>១២.៣៣០.២៤៨</u>	<u>២.៨៩២.២៩០</u>	<u>១១.៦៩៩.៣១៧</u>

៦. ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ

	ដី ដុល្លារអាមេរិក	អាគារ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ថ្លៃដើម			
សមតុល្យថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៧.១៧៨.២២១	១.៦៣៥.៣៧៨	៨.៨១៣.៥៩៩
ការផ្ទេរពីទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រនិង បរិក្ខារ (កំណត់សម្គាល់ទី៥)	៧៦.៤៧៤.២១៦	២០៦.៨២៧	៧៦.៦៨១.០៤៣
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨/១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	៨៣.៦៥២.៤៣៧	១.៨៤២.២០៥	៨៥.៤៩៤.៦៤២
ការទិញបន្ថែម	៥៣.០០០	-	៥៣.០០០
ការផ្ទេរពីទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រនិង បរិក្ខារ (កំណត់សម្គាល់ទី៥)	-	៣៦.០៥៣	៣៦.០៥៣
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	(២៦៤.៨៨៥)	(២៦៤.៨៨៥)
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៨៣.៧០៥.៤៣៧	១.៦១៣.៣៧៣	៨៥.៣១៨.៨១០
រំលស់បង្ក			
សមតុល្យថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	-	៣៣៩.៨៩៦	៣៣៩.៨៩៦
រំលស់ក្នុងឆ្នាំ	-	៧០.៩៦៤	៧០.៩៦៤
ការផ្ទេរពីទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រនិង បរិក្ខារ(កំណត់សម្គាល់ទី៥)	-	៥៧.៥៨៤	៥៧.៥៨៤
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨/១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	-	៤៦៨.៤៤៤	៤៦៨.៤៤៤
រំលស់ក្នុងឆ្នាំ	-	៧៦.៩៥៤	៧៦.៩៥៤
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	(៨០.៧៣៤)	(៨០.៧៣៤)
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	-	៤៦៤.៦៦៤	៤៦៤.៦៦៤
កម្លៃពិភពលោកនេយ្យ			
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៨៣.៧០៥.៤៣៧	១.១៤៨.៧០៩	៨៤.៨៥៤.១៤៦
(គិតជាពាន់រៀល)	៣៤១.០៩៩.៦៥៦	៤.៦៨០.៩៨៩	៣៤៥.៧៨០.៦៤៥
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៨៣.៦៥២.៤៣៧	១.៣៧៣.៧៦១	៨៥.០២៦.១៩៨
(គិតជាពាន់រៀល)	៣៣៦.១១៥.៤៩២	៥.៥១៩.៧៧៣	៣៤១.៦៣៥.២៦៥
កម្លៃទីផ្សារ			
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១៣៦.៩៩៦.៧៤០	១.១០៩.២៥៤	១៣៨.១០៥.៩៩៤
(គិតជាពាន់រៀល)	៥៥៨.២៦១.៧១៥	៤.៥២០.២១០	៥៦២.៧៨១.៩២៥
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	១៣៦.៩២៣.៤០០	១.៣១៩.៥៨៤	១៣៨.២៤២.៩៨៤
(គិតជាពាន់រៀល)	៥៥០.១៥៨.២២១	៥.៣០២.០៨៧	៥៥៥.៤៦០.៣០៨

៦. ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ (ត)

- ក) ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃដើម ដែលរួមបញ្ចូលថ្លៃប្រតិបត្តិការ។ បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃដើមដក រំលស់បង្គរ និងខ្វិនភាពខាតបង់បង្គរដទៃទៀត។
- ខ) ដី គឺគ្មានអាយុកាលកំណត់ និងមិនមានរំលស់។ គោលការណ៍រំលស់សម្រាប់អាគារ មានចន្លោះពី ៥ ទៅ ៥០ឆ្នាំ (ឆ្នាំ២០១៨៖ ១០ ទៅ ៥០)។
- គ) តម្លៃទីផ្សារនៃទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ ត្រូវបានកំណត់ដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដោយផ្អែកលើការប៉ាន់ស្មានតាមរយៈព័ត៌មានដែលអាចទទួលបានពីទីផ្សារ។

៧. ការជួល

ក.ស.ភ ជាអ្នកជួល

ទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់

តម្លៃពិតគណនេយ្យ

ដី
ដុល្លារអាមេរិក គិតជាពាន់រៀល

សមតុល្យថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩

ការកើតឡើងនូវទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់
ការលុបចោលការទទួលស្គាល់នៃទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់

-	-
២.៨១៦.៥២៤	១១.៤៧៧.៣៣៥
(២.៨១៦.៥២៤)	(១១.៤៧៧.៣៣៥)

សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

-	-

បំណុលពីការជួល

តម្លៃពិតគណនេយ្យ

ដី
ដុល្លារអាមេរិក គិតជាពាន់រៀល

សមតុល្យថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩

ការកើតឡើងនូវបំណុលពីការជួល
ចំណាយការប្រាក់
ការទូទាត់ចំពោះការជួល

២.៨១៦.៥២៤	១១.៤៧៧.៣៣៥
៩៥.២៧០	៣៨៨.២២៦
(២០.៦៧៥)	(៨៤.២៥១)

សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

២.៨៩១.១១៩	១១.៧៨១.៣១០

តំណាងដោយ៖

២០១៩
ដុល្លារអាមេរិក គិតជាពាន់រៀល

បំណុលរយៈពេលខ្លី

បំណុលរយៈពេលវែង

៨.៥៦១	៣៤.៨៨៦
២.៨៨២.៥៥៨	១១.៧៤៦.៤២៤

២.៨៩១.១១៩	១១.៧៨១.៣១០

៧. ការជួល (ត)

(ក) ទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ ត្រូវបានកំណត់ដោយថ្លៃដើម ដែលរួមបញ្ចូលនៅតម្លៃដើមនៃបំណុលពីការជួល បន្ទាប់ពីការកាត់កងនូវការទូទាត់ចំពោះការជួលដែលបានធ្វើឡើងមុន ឬក្រោយពេលចាប់ផ្តើមនៃកាលបរិច្ឆេទនៃការជួល។

ក្រោយពីការទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្ករ និងការខាតបង់លើការថយចុះតម្លៃនៃទ្រព្យសម្បត្តិផ្សេងៗ និងការកែតម្រូវនៃការកំណត់តម្លៃឡើងវិញនៃបំណុលពីការជួល។

ទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ត្រូវបានគេធ្វើការរំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ ផ្អែកលើរយៈពេលមួយណាដែលបញ្ចប់មុនគេ រវាងអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ ឬរយៈពេលចុងបញ្ចប់នៃការជួល។ រយៈពេលនៃការជួលនៃទ្រព្យសកម្មនោះគឺ ៤០ឆ្នាំ។

(ខ) ការលុបចោលការទទួលស្គាល់នៃទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ គឺដោយសារតែការធ្វើកិច្ចសន្យាជួលបន្ត។

ក.ស.ភ បានទទួលស្គាល់ចំណេញចំនួន ១.៤០៨.២៦២ដុល្លារអាមេរិក ពីការលុបចោលនៃការទទួលស្គាល់នៃទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ ដែលជាប់ទាក់ទងនឹងការជួលបន្តដែលបានកត់ត្រាជាចំណុលពីការវិនិយោគសុទ្ធលើការជួលបន្ត ដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី២១នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

(គ) ខាងក្រោមនេះជាចំនួនដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត៖

២០១៩
ដុល្លារអាមេរិក

ចំណាយការប្រាក់លើបំណុលពីការជួល (ត្រូវបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងចំណាយហិរញ្ញ-
ប្បទាន)

៩៥.២៧០

(ឃ) នៅចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ ក.ស.ភ បានទូទាត់នូវសាច់ប្រាក់ចំពោះបំណុលពីការជួលចំនួន ២០.៦៧៥ដុល្លារអាមេរិក។

(ង) តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញ ពីតម្លៃពិតនៃគណនេយ្យ អត្រាកម្ចីកើនឡើងជាមធ្យម និងកាលវិភាគនៅសល់នៃបំណុលពីការជួលរបស់ ក.ស.ភ ដែលប្រឈមទៅនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់៖

៣១ ធ្នូ ២០១៩	អត្រាកម្ចី កើនឡើង		ត្រឹមត្រូវ			សរុប
	ជាមធ្យម	តិចជាង	១ - ២	២ - ៥	ច្រើនជាង	
	ក្នុងមួយឆ្នាំ	១ឆ្នាំ	ឆ្នាំ	ឆ្នាំ	៥ឆ្នាំ	ដុល្លារអាមេរិក
បំណុលពីការជួល	៤,០០%	៨.៥៦១	១៨.១៨២	២៥.៤៧៥	២.៨៣៨.៩០១	២.៨៩១.១១៩
អត្រាថេរ						

៧. ការដួល (ត)

(ច) តារាងខាងក្រោមសង្ខេបទម្រង់កាលកំណត់នៃការខ្ចីប្រាក់របស់ ក.ស.ភ នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ដោយផ្អែកទៅលើកាតព្វកិច្ចទូទាត់សងតាមកិច្ចសន្យា ដែលមិនបានធ្វើអប្បបរមាដូចខាងក្រោម៖

	តាមតម្រូវការ ឬ				សរុប
	តិចជាង ១ឆ្នាំ	១ - ២ ឆ្នាំ	២ - ៥ ឆ្នាំ	ច្រើនជាង ៥ឆ្នាំ	
៣១ ធ្នូ ២០១៩	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
បំណុលពីការជួល	១២៤.០៥០	១២៤.០៥០	៣៧៧.៨៣៤	៥.៤៩៤.២៣៦	៦.១២០.១៧០

ក.ស.ភ ជាម្ចាស់

ក.ស.ភ បានចុះកិច្ចសន្យាជួលបន្តលើដីពីរចំណែក ដែលមានរយៈពេល៤០ឆ្នាំក្នុងមួយចំណែកៗ ហើយនឹងអាចបន្តការជួលនេះទៀតដោយផ្តល់ដំណឹងមុនរយៈពេលពីរឆ្នាំនៃរយៈពេលកិច្ចសន្យាជួលបានបញ្ចប់។ ថ្លៃឈ្នួលប្រចាំខែ គឺថេរសម្រាប់រយៈពេល២៥ឆ្នាំដំបូង ហើយនឹងកើនឡើង៥%រៀលរាល់៥ឆ្នាំម្តង ហើយសម្រាប់រយៈពេល១៥ឆ្នាំចុងក្រោយ ថ្លៃឈ្នួលប្រចាំខែ នឹងត្រូវបានកំណត់ក្នុងតម្លៃថេរមួយ។

ក.ស.ភ មានការជួលត្រូវទទួលនៅពេលអនាគតអប្បបរមា នាចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
តិចជាងមួយឆ្នាំ	១២.៨៤១	៥២.៣២៧	-	-
មួយឆ្នាំ ទៅពីរឆ្នាំ	១៣.៣៦៤	៥៤.៤៥៨	-	-
ពីរឆ្នាំ ទៅបីឆ្នាំ	១៣.៩០៩	៥៦.៦៧៩	-	-
បីឆ្នាំ ទៅបួនឆ្នាំ	១៤.៤៧៥	៥៨.៩៨៦	-	-
បួនឆ្នាំ ទៅប្រាំឆ្នាំ	២៣.៧៣៧	៩៦.៨៧៥	-	-
ច្រើនជាងប្រាំឆ្នាំ	៤.២៥៨.៣៥៤	១៧.៣៥២.៧៩៣	-	-
	៤.៣៣៦.៦៨០	១៧.៦៧២.១១៨	-	-

៨. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
រយៈពេលវែង				
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ				
ប្រាក់កក់	៦២.៤៨៧	២៥៤.៦៣៥	-	-

៨. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ (ត)

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
គណនីពាណិជ្ជ				
ភាគីទីបី	៤.១៨៤.៧៥១	១៧.០៥២.៨៦០	២.៦៦៥.១១២	១០.៧០៨.៤២០
ដក: ឱនភាព				
ភាគីទីបី	(៥១៤.៨៦៣)	(២.០៩៨.០៦៧)	(៣៤៣.៩៣១)	(១.៣៨១.៩១៥)
	<u>៣.៦៦៩.៨៨៨</u>	<u>១៤.៩៥៤.៧៩៣</u>	<u>២.៣២១.១៨១</u>	<u>៩.៣២៦.៥០៥</u>
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ				
ភាគីទីបី	២.៥២២.៣៩៥	១០.២៧៨.៧៦០	៤៧៤.៥៤៣	១.៩០៦.៧១៤
បុរេប្រទាន	១០៧.៧៧០	៤៣៩.១៦៣	២.៦៨៨	១០.៨០០
បញ្ជី	១០០.៨៧០	៤១១.០៤៥	៣.៨៩៧	១៥.៦៥៨
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	១៩៣.៦៤៧	៧៨៩.១១២	៦២.១៦៥	២៤៩.៧៨០
	<u>២.៩២៤.៦៨២</u>	<u>១១.៩១៨.០៨០</u>	<u>៥៤៣.២៩៣</u>	<u>២.១៨២.៩៥២</u>
គណនីត្រូវទទួលសរុប	<u>៦.៥៩៤.៥៧០</u>	<u>២៦.៨៧២.៨៧៣</u>	<u>២.៨៦៤.៤៧៤</u>	<u>១១.៥០៩.៤៥៧</u>
ការបង់មុន	៣៤៤.២២៥	១.៤០២.៧១៧	៣០៨.០៦៤	១.២៣៧.៨០១
	<u>៦.៩៣៨.៧៩៥</u>	<u>២៨.២៧៥.៥៩០</u>	<u>៣.១៧២.៥៣៨</u>	<u>១២.៧៤៧.២៥៨</u>

- ក) គណនីពាណិជ្ជសរុប ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជា ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ វាស់វែងតាម amortised cost។
- ខ) គណនីពាណិជ្ជ គឺមិនទទួលបានការប្រាក់ និងលក្ខខណ្ឌឥណទានពាណិជ្ជធម្មតា ដែលផ្តល់ដោយ ក.ស.ភ គឺមានរយៈពេល ៣០ថ្ងៃ (២០១៨៖ ៣០ថ្ងៃ)។ គណនីពាណិជ្ជ ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាម ចំនួនវិក្កយប័ត្រដើមដែលតំណាងដោយតម្លៃទីផ្សារ លើការទទួលស្គាល់ដំបូង។
- គ) គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ ត្រូវបានកំណត់ជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។
- ឃ) សម្រាប់ឱនភាពនៃគណនីពាណិជ្ជដែលពុំមានជាប់ទាក់ទងនឹងផ្នែកហិរញ្ញប្បទាន ក.ស.ភ បានអនុវត្ត ស.រ.ហ.អ.ក ៩ ដោយផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រសាមញ្ញ (“Simplified approach”) ដោយប្រើសំវិធានធននៃ ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុករយៈពេលវែងសម្រាប់គណនីពាណិជ្ជ។ ដើម្បីវាស់វែងការខាតបង់ ឥណទាន ដែលផ្អែកលើមូលដ្ឋានប្រមូលទូទៅ គណនីពាណិជ្ជគឺជាក្រុមផ្អែកលើហានិភ័យឥណទាន និងអាយុកាល។ អត្រារំពឹងទុកនៃការខាតបង់ គឺបានផ្អែកលើបទពិសោធន៍នៃឥណទានខាតបង់ របស់ ក.ស.ភ។ ប្រវត្តិនៃអត្រាខាតបង់ គឺត្រូវបានកែតម្រូវសម្រាប់បច្ចុប្បន្ន និងព័ត៌មានអនាគតលើកត្តាម៉ាក្រូ សេដ្ឋកិច្ច ដែលប៉ះពាល់ដល់អតិថិជនរបស់ ក.ស.ភ។

៨. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ (ត)

ឃ) (ត)

ការខាតបង់លើសំវិធានធនសម្រាប់គណនីពាណិជ្ជនៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ មានដូចខាងក្រោម៖

	១-៣០ ថ្ងៃ	៣១-៦០ ថ្ងៃ	៦១-៩០ ថ្ងៃ	៩១-១២០ ថ្ងៃ
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
ការរំពឹងទុកអត្រាខាតបង់	៥,១៣%	៧,២៤%	១៥,៩៣%	២៦,៧៥%
ចំនួនដុលសរុប (ដុល្លារអាមេរិក)	២.០០៩.៥៣៦	១.០១០.៣៣៩	៨៦១.៣២៨	៩២.១៦១
ឱនភាព (ដុល្លារអាមេរិក)	៩៧.៨២៥	៧៣.១៤៨	១៣៧.២៣៤	២៤.៦៥៦
				សរុប
	១២១-១៥០ ថ្ងៃ	១៥១-១៨០ ថ្ងៃ	លើសពី ១៨០ ថ្ងៃ	ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
ការរំពឹងទុកអត្រាខាតបង់	៤៤,៧៩%	៩៦,៤៩%	១០០,០០%	
ចំនួនដុលសរុប (ដុល្លារអាមេរិក)	៥១.២៦១	៣០.៩៥៧	១២៩.១៧០	៤.១៨៤.៧៥១
ឱនភាព (ដុល្លារអាមេរិក)	២២.៩៥៩	២៩.៨៧២	១២៩.១៧០	៥១៤.៨៦៣
				សរុប
	១-៣០ ថ្ងៃ	៣១-៦០ ថ្ងៃ	៦១-៩០ ថ្ងៃ	៩១-១២០ ថ្ងៃ
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
ការរំពឹងទុកអត្រាខាតបង់	៥,២៣%	៧,៤៧%	១៦,៥១%	២៦,៨២%
ចំនួនដុលសរុប (ដុល្លារអាមេរិក)	១.២១២.១៧៤	៧៦៦.៧១៩	៤៣៧.៦១៥	៧១.៥៩៨
ឱនភាព (ដុល្លារអាមេរិក)	៦៣.០៤៣	៥៧.០០៦	៧១.៤៣៣	១៩.២០៤
				សរុប
	១២១-១៥០ ថ្ងៃ	១៥១-១៨០ ថ្ងៃ	លើសពី ១៨០ ថ្ងៃ	ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
ការរំពឹងទុកអត្រាខាតបង់	៣៩,៧៦%	៨០,១៥%	១០០,០០%	
ចំនួនដុលសរុប (ដុល្លារអាមេរិក)	៧២.៦៤៧	-	១០៤.៣៥៩	២.៦៦៥.១១២
ឱនភាព (ដុល្លារអាមេរិក)	២៨.៨៨៦	-	១០៤.៣៥៩	៣៤៣.៩៣១

កំឡុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ ក.ស.ភ មិនត្រូវបានចរចារឡើងវិញនូវលក្ខខណ្ឌនៃគណនីពាណិជ្ជ ឡើយ។

៨. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ (ត)

ង) បំណាស់ប្តូរសំវិធានធនលើឱនភាពសម្រាប់គណនីពាណិជ្ជ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩ ដុល្លារអាមេរិក	២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក
នៅថ្ងៃទី១ ខែមករាក្រោម ស.គ.អ.ក ៣៩	៣៤៣.៩៣១	-
ការកំណត់ឡើងវិញមូលធនដើមគ្រា	-	៤៥៨.៨១៨
ឱនភាពនៅដើមគ្រានៃគណនីពាណិជ្ជក្រោម ស.វ.ហ.អ.ក ៩	៣៤៣.៩៣១	៤៥៨.៨១៨
គិតបន្ថែមសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ	១៧៣.៨១៤	-
ឱនភាពដែលបានត្រឡប់មកវិញ	(២.៨៨២)	(១១៤.៨៨៧)
	<u>៥១៤.៨៦៣</u>	<u>៣៤៣.៩៣១</u>
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៥១៤.៨៦៣	៣៤៣.៩៣១

ច) ឱនភាពសម្រាប់គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមវិធីសាស្ត្រទូទៅ (“General approach”) របស់ ស.វ.ហ.អ.ក ៩ ដែលប្រើគំរូនៃការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុកទៅខាងមុខ។ វិធីសាស្ត្រនេះត្រូវបានប្រើដើម្បីកំណត់ចំនួនឱនភាព ដោយផ្អែកថាតើមានគួរឱ្យកត់សម្គាល់ក្នុងហានិភ័យឥណទាន ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែរ ឬទេ។ ចំពោះហានិភ័យទាំងឡាយ ដែលក្នុងនោះហានិភ័យឥណទានមិនបានកើនឡើងខ្លាំងចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុកក្នុងរយៈពេល១២ខែ រួមជាមួយចំណូលការប្រាក់ដុលត្រូវបានទទួលស្គាល់។ សម្រាប់ហានិភ័យឥណទាន ដែលមានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់នោះ ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុករយៈពេលវែង រួមជាមួយចំណូលការប្រាក់ដុល ត្រូវបានទទួលស្គាល់។ ចំពោះហានិភ័យឥណទាន ដែលត្រូវបានកំណត់ថាមានឱនភាពឥណទាន ការរំពឹងទុកថានឹងខាតបង់ឥណទាន រួមជាមួយការប្រាក់ចំណេញលើមូលដ្ឋានសុទ្ធ ត្រូវបានទទួលស្គាល់។

៩. ពន្ធពន្យារ

សមាសធាតុ និងបម្រែបម្រួលគណនីពន្ធពន្យារមានដូចខាងក្រោម៖

	ទទួលស្គាល់ក្នុង របាយការណ៍ ចំណេញ ឬខាត		
	គិតត្រឹមថ្ងៃទី ១ មករា ២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក	(កំណត់ សម្គាល់ទី២៤) ដុល្លារអាមេរិក	គិតត្រឹមថ្ងៃទី ៣១ ធ្នូ ២០១៩ ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និង បរិក្ខារ	(២.០៣៨.៤៤៧)	(២២៦.៥៨១)	(២.២៦៥.០២៨)
កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍	១២៤.១៩២	(១.៥០៧)	១២២.៦៨៥
ចំណូលពន្ធពន្យារ	២.៩៧០.០០០	(៥៣.៧៩៨)	២.៩១៦.២០២
ឱនភាពលើគណនីពាណិជ្ជ	៦៨.៧៨៦	៣៤.១៨៧	១០២.៩៧៣
ភាពខុសគ្នាពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណដែលមិនទាន់ទទួលស្គាល់	១.៤៦៩	១៦៣	១.៦៣២
	<u>១.១២៦.០០០</u>	<u>(២៤៧.៥៣៦)</u>	<u>៨៧៨.៤៦៤</u>

(គិតជាពាន់រៀល)

៧.៥៧៩.៧៤១

៩. ពន្ធពន្យារ (ត)

	គិតត្រឹមថ្ងៃទី ១ មករា ២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក	របាយការណ៍ ចំណេញ ឬខាត (កំណត់ សម្គាល់ទី២៤) ដុល្លារអាមេរិក	គិតត្រឹមថ្ងៃទី ៣១ ធ្នូ ២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និង បរិក្ខារ	(១.៥២៦.៨១៤)	(៥១១.៦៣៣)	(២.០៣៨.៤៤៧)
កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍	១០៧.៦៥៤	១៦.៥៣៨	១២៤.១៩២
ចំណូលពន្ធពន្យារ	៣.៧៩៧	២.៩៦៦.២០៣	២.៩៧០.០០០
ឱនភាពលើគណនីពាណិជ្ជ	-	៦៨.៧៨៦	៦៨.៧៨៦
ភាពខុសគ្នាពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណដែលមិនទាន់ទទួលស្គាល់	១.០៦៧	៤០២	១.៤៦៩
	(១.៤១៤.២៩៦)	២.៥៤០.២៦៦	១.១២៦.០០០
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>			<u>៤.៥២៤.២៦៨</u>

១០. សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យនៅធនាគារ

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៤.៨៣៣	១៩.៦៩៤	៦.៣៣២	២៥.៤៤២
សាច់ប្រាក់នៅធនាគារ	៦.៦៤៧.៦៨៥	២៧.០៨៩.៣១៧	៣.៤២៦.១៩៥	១៣.៧៦៦.៤៥២
ប្រាក់បញ្ញើ	១៩.៣៣២.៣៩០	៧៨.៧៧៩.៤៨៩	២០.៥៦២.៨៨៣	៨២.៦២១.៦៦៣
កំណត់បង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	២៥.៩៨៤.៩០៨	១០៥.៨៨៨.៥០០	២៣.៩៩៥.៤១០	៩៦.៤១៣.៥៥៧
ដក៖				
ប្រាក់បញ្ញើ (កាលកំណត់ច្រើនជាង ៣ខែ)	(១៦.២០០.០០០)	(៦៦.០១៥.០០០)	(១៥.០០០.០០០)	(៦០.២៧០.០០០)
កំណត់បង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	៩.៧៨៤.៩០៨	៣៩.៨៧៣.៥០០	៨.៩៩៥.៤១០	៣៦.១៤៣.៥៥៧

- ក) សាច់ប្រាក់ និង សាច់ប្រាក់សមមូល ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជា ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម amortised cost។
- ខ) ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ជាមួយធនាគារដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណរបស់ ក.ស.ក មានកាលកំណត់ដែលមានចន្លោះរយៈពេលពី ១ ដល់ ២៤០ខែ (២០១៨៖ ១ ដល់ ៦ខែ)។
- គ) ទម្រង់សាច់ប្រាក់នៃសាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យធនាគារមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩ ដុល្លារអាមេរិក	២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក
ដុល្លារអាមេរិក	២៥.៧៤១.២៣៦	២៣.៧៦៥.៦២៥
ខ្មែររៀល	២៤៣.៦៧២	២២៩.៧៨៥
	<u>២៥.៩៨៤.៩០៨</u>	<u>២៣.៩៩៥.៤១០</u>

១០. សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យនៅធនាគារ (ត)

ឃ) អត្រាការប្រាក់ដែលមានប្រសិទ្ធភាពជាមធ្យម នៃប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណនៃ ក.ស.ក នៅចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩	២០១៨
	%	%
អត្រាថេរ	៦,៦២	៧,៧៥

១១. ដើមទុន

	២០១៩		២០១៨	
	ចំនួន	ដុល្លារអាមេរិក	ចំនួន	ដុល្លារអាមេរិក
ភាគហ៊ុនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត នៃ				
១ ដុល្លារអាមេរិក៖				
ប្រភេទ ក	៤.១៣៦.៨៧៣	៤.១៣៦.៨៧៣	៤.១៣៦.៨៧៣	៤.១៣៦.៨៧៣
ប្រភេទ ខ	១៦.៥៤៧.៤៩២	១៦.៥៤៧.៤៩២	១៦.៥៤៧.៤៩២	១៦.៥៤៧.៤៩២
	<u>២០.៦៨៤.៣៦៥</u>	<u>២០.៦៨៤.៣៦៥</u>	<u>២០.៦៨៤.៣៦៥</u>	<u>២០.៦៨៤.៣៦៥</u>
ភាគហ៊ុនមិនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត នៃ				
១ ដុល្លារអាមេរិក៖				
ប្រភេទ គ	៩៣.៧៦៩.១២០	៩៣.៧៦៩.១២០	៩៣.៧៦៩.១២០	៩៣.៧៦៩.១២០
	<u>១១៤.៤៥៣.៤៨៥</u>	<u>១១៤.៤៥៣.៤៨៥</u>	<u>១១៤.៤៥៣.៤៨៥</u>	<u>១១៤.៤៥៣.៤៨៥</u>
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>	<u>៤៥៧.៨១៣.៩៤០</u>		<u>៤៥៧.៨១៣.៩៤០</u>	

ដើមទុនសរុប ១១៤.៤៥៣.៤៨៥ ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានបែងចែក ជា១១៤.៤៥៣.៤៨៥ ភាគហ៊ុន នៃ តម្លៃចារឹកក្នុងមួយភាគហ៊ុន ៤.០០០រៀល (សមមូលទៅ ១ដុល្លារអាមេរិក) ហើយត្រូវបានបែងចែកជាប្រភេទ៖

- ក) ៤.១៣៦.៨៧៣ ភាគហ៊ុនប្រភេទ "ក" (មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត) (៣,៦១%) ជាមួយតម្លៃ ៤.១៣៦.៨៧៣ ដុល្លារអាមេរិក (សមមូលទៅ ១៦.៥៤៧.៤៩២.០០០រៀល)
- ខ) ១៦.៥៤៧.៤៩២ ភាគហ៊ុនប្រភេទ "ខ" (មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត) (១៤,៤៦%) ជាមួយតម្លៃ ១៦.៥៤៧.៤៩២ដុល្លារអាមេរិក (សមមូលទៅ ៦៦.១៨៩.៩៦៨.០០០រៀល)
- គ) ៩៣.៧៦៩.១២០ ភាគហ៊ុនប្រភេទ "គ" (មិនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត) (៨១,៩៣%) ជាមួយតម្លៃ ៩៣.៧៦៩.១២០ដុល្លារអាមេរិក (សមមូលទៅ ៣៧៥.០៧៦.៤៨០.០០០រៀល)។

១១. ដើមទុន (ត)

ភាគហ៊ុនិកប្រភេទ "ក" នឹងទទួលបានការធានាទិន្នផលភាគលាភអប្បបរមាស្មើនឹង៥%ក្នុង១ឆ្នាំ ដោយគិតតាមថ្លៃលក់មូលបត្រកម្មសិទ្ធិលើកដំបូងជាសាធារណៈ សម្រាប់រយៈពេលយ៉ាងហោច៥ឆ្នាំ គិតចាប់ពីឆ្នាំ ២០១៦ រហូតដល់ឆ្នាំ ២០២០។ តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការធានាបង់ភាគលាភនេះ មានចំនួន ៩៣៦.១៤៥ដុល្លារ អាមេរិក ហើយត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងធ្វើការទូទាត់ក្នុងរយៈពេល៥ឆ្នាំ។

ភាគហ៊ុនិកប្រភេទ "គ" ពុំមានសិទ្ធិទទួលបាននូវភាគលាភពី ក.ស.ភ នោះទេ ប៉ុន្តែមានសិទ្ធិអាទិភាពក្នុងការទទួលបានទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ ក.ស.ភ នៅក្នុងករណីដែលក្រុមហ៊ុនជម្រះបញ្ជី។

ភាគហ៊ុនិកប្រភេទ "ក" និង "ខ" ត្រូវទទួលបានភាគលាភ នៅពេលមានការប្រកាសពី ក.ស.ភ និងមានសិទ្ធិទទួលបានការបោះឆ្នោតមួយសន្លឹក ក្នុងមួយភាគហ៊ុនធម្មតាក្នុងកិច្ចប្រជុំមហាសន្និបាតភាគហ៊ុនិករបស់ ក.ស.ភ។ ភាគហ៊ុនធម្មតាទាំងអស់មានចំណាត់ថ្នាក់ដូចគ្នា ជាមួយនឹងទ្រព្យសកម្មដែលនៅសល់របស់ ក.ស.ភ។

១២. បុព្វលាភភាគហ៊ុន

នៅថ្ងៃទី៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៥ ក.ស.ភ ទទួលបានជោគជ័យនៅការចុះបញ្ជីលើផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា ("ជ.ម.ក")។ ចំនួនភាគហ៊ុនសរុប (មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត) មានចំនួន ២០.៦៨៤.៣៦៥ភាគហ៊ុន ដែលមាន ៤.១៣៦.៨៧៣ ជាភាគហ៊ុនប្រភេទ "ក" ដែលមានតម្លៃចារឹក ៤.០០០រៀលក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ បន្ទាប់ពីបានចុះបញ្ជីចំនួន៨០% នៃភាគហ៊ុនសរុបត្រូវបានកាន់កាប់ដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ។ ក.ស.ភ បានទទួលសាច់ប្រាក់ពីការលក់មូលបត្រកម្មសិទ្ធិលើកដំបូងជាសាធារណៈបានចំនួន ៥.១៩៣.៩១៥ដុល្លារអាមេរិក និងចំណាយប្រតិបត្តិការចំនួន ៩០១.៥៤០ដុល្លារអាមេរិក។

បុព្វលាភភាគហ៊ុន សំដៅលើចំនួនទឹកប្រាក់លើសពីតម្លៃចារឹក នៃភាគហ៊ុននីមួយៗ ដែលក្រុមហ៊ុនទទួលបានពីការបោះផ្សាយលក់ភាគហ៊ុន និង បន្ទាប់ពីកាត់កងនូវចំណាយប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ ដែលកើតចេញផ្ទាល់ពីការបោះផ្សាយភាគហ៊ុន។

១៣. ទុនបម្រុង

	ទុនបម្រុងតាមច្បាប់ ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុងទូទៅ ដុល្លារអាមេរិក	មូលនិធិអភិវឌ្ឍន៍	
			សហគ្រាស ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	១.០៦៣.៤០៣	១.០៦៣.៤០៣	១៦.៥៤៨.៣៣៦	១៨.៦៧៥.១៤២
ការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	៤០៥.០៣៧	៤០៥.០៣៧	៦.១៦៦.២០៣	៦.៩៧៦.២៧៧
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១.៤៦៨.៤៤០	១.៤៦៨.៤៤០	២២.៧១៤.៥៣៩	២៥.៦៥១.៤១៩
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>	<i>៥.៩៨៣.៨៩៣</i>	<i>៥.៩៨៣.៨៩៣</i>	<i>៩២.៥៦១.៧៤៦</i>	<i>១០៤.៥២៩.៥៣២</i>
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៧៩៥.៣១១	៧៩៥.៣១១	១២.៣៥៥.៦៦១	១៣.៩៤៦.២៨៣
ការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	២៦៨.០៩២	២៦៨.០៩២	៤.១៩២.៦៧៥	៤.៧២៨.៨៥៩
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	១.០៦៣.៤០៣	១.០៦៣.៤០៣	១៦.៥៤៨.៣៣៦	១៨.៦៧៥.១៤២
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>	<i>៤.២៧២.៧៥៣</i>	<i>៤.២៧២.៧៥៣</i>	<i>៦៦.៤៩១.២១៥</i>	<i>៧៥.០៣៦.៧២១</i>

១៣. ទុនបម្រុង (ត)

នៅថ្ងៃទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័តនូវការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងផ្សេងៗ ចំនួន ៦.៩៧៦.២៧៧ ដុល្លារអាមេរិក។

យោងតាមលក្ខន្តិកៈរបស់ ក.ស.ភ លេខ ៦៦ ចុះថ្ងៃទី៥ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០១៦ មាត្រា៦៦ បានចែងថាប្រាក់ចំណេញរបស់ ក.ស.ភ បន្ទាប់ពីកាត់កងនឹងការខាតយោងពីឆ្នាំមុន (ប្រសិនបើមាន) អាចត្រូវបានប្រើប្រាស់ដូចខាងក្រោម៖

- សម្រាប់ទុនបម្រុងតាមច្បាប់ ៥%
- សម្រាប់ទុនបម្រុងទូទៅ ៥%
- សមតុល្យនៅសល់សម្រាប់ភាគលាភ និងមូលនិធិសម្រាប់អភិវឌ្ឍន៍សហគ្រាស

១៤. គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
រយៈពេលវែង				
គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ				
ប្រាក់កក់	៣១.២៤៣	១២៧.៣១៥	-	-
រយៈពេលខ្លី				
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់				
ភាគីទីបី	១.០៦០.៦៤០	៤.៣២២.១០៨	៤៩៤.២៥៩	១.៩៨៥.៩៣៣
គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ				
ការប្រាក់ត្រូវបង់	៣៦១.៥៥៦	១.៤៧៣.៣៤១	៣៩៧.៦៦៥	១.៥៩៧.៨១៨
បុរេប្រទានពីអ្នកផ្គត់ផ្គង់	៤៣៨.៨២៥	១.៧៨៨.២១២	៣៥០.៥៧៩	១.៤០៨.៦២៦
ភាគលាភធានាត្រូវបង់	២៥៩.៨៨៧	១.០៥៩.០៤០	២៦៣.៥៧៤	១.០៥៩.០៤០
ភាគលាភត្រូវបង់	៣១.០១២	១២៦.៣៧៤	-	-
ពន្ធត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១៣៨.៧៤០	៥៦៥.៣៦៥	១១៨.៨០៧	៤៧៧.៣៦៧
បំណុលត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១.០៤៨.៣៩២	៤.២៧២.១៩៧	១.០៦៧.០៦៦	៤.២៨៧.៤៧១
	២.២៧៨.៤១២	៩.២៨៤.៥២៩	២.១៩៧.៦៩១	៨.៨៣០.៣២២
	៣.៣៣៩.០៥២	១៣.៦០៦.៦៣៧	២.៦៩១.៩៥០	១០.៨១៦.២៥៥

- ក) គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ វាស់វែងតាម amortised cost។
- ខ) គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ គឺមិនត្រូវបានគិតការប្រាក់ ហើយលក្ខខណ្ឌឥណទានពាណិជ្ជធម្មតាដែលផ្តល់ដោយ ក.ស.ភ មានរយៈពេលចាប់ពី១ ដល់២ខែ (២០១៨៖១ ដល់ ២ខែ)។
- គ) ភាគលាភមានការធានាគឺមានធានាយ៉ាងតិចបំផុតចំនួន៥% ក្នុងមួយឆ្នាំ ដោយគិតតាមតម្លៃ IPO សម្រាប់រយៈពេលយ៉ាងហោចណាស់៥ឆ្នាំ ចាប់ពីឆ្នាំ២០១៦ ដល់ឆ្នាំ២០២០។ តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃភាគលាភមានការធានាទាំងនេះមានចំនួន ៩៣៦.១៤៥ដុល្លារអាមេរិក ហើយត្រូវបានគេរំពឹងទុកថានឹងត្រូវបានទូទាត់ក្នុងរយៈពេល៥ឆ្នាំ ទៅឱ្យភាគហ៊ុនិកប្រភេទ "ក" ។

១៤. គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ (ត)

ឃ) ទម្រង់ហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណនៃគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩ ដុល្លារអាមេរិក	២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក
ដុល្លារអាមេរិក	១.៩៧៥.៨០២	១.៣៧៣.២៩៦
ខ្មែររៀល	១.៣៦៣.២៥០	១.៣១៨.៦៥៤
	<u>៣.៣៣៩.០៥២</u>	<u>២.៦៩១.៩៥០</u>

ង) ទម្រង់កាលបរិច្ឆេទនៃគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗរបស់ ក.ស.ភ នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ដោយផ្អែកទៅលើកាតព្វកិច្ចទូទាត់សង ដែលមិនទាន់ទូទាត់ ត្រូវសងត្រឡប់តាមតម្រូវការប្រក្កងរយៈពេលមួយឆ្នាំ លើកលែងតែប្រាក់កក់រយៈពេលវែងដូចដែលបានកត់ត្រាខាងលើ។

១៥. ប្រាក់កម្ចី

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
រយៈពេលវែង				
ចំណាត់ផ្ទៃកុងតឺន័រ LM១៧	២២.៧៦៩.៧១៥	៩២.៧៨៦.៥៨៩	២៤.៨៣៩.៦៨៩	៩៩.៨០៥.៨៧០
រយៈពេលខ្លី				
ចំណាត់ផ្ទៃកុងតឺន័រ LM១៧	២.០៦៩.៩៧៤	៨.៤៣៥.១៤៤	២.០៦៩.៩៧៤	៨.៣១៧.១៥៦
	<u>២៤.៨៣៩.៦៨៩</u>	<u>១០១.២២១.៧៣៣</u>	<u>២៦.៩០៩.៦៦៣</u>	<u>១០៨.១២៣.០២៦</u>

ក) ចំណាត់ផ្ទៃកុងតឺន័រ LM១៧ តំណាងឱ្យកិច្ចព្រមព្រៀងខ្ចីបន្តរវាងក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ និងក.ស.ភ សម្រាប់ការខ្ចីប្រាក់បានមកពី The Import-Export Bank of China ("the Eximbank") ស្ថិតនៅក្រោមកិច្ចព្រមព្រៀងកម្ចីតំណាងអតិថិជនដែលពេញចិត្ត (Preferred Buyer) លេខ (២០១០)២៩(១៣៦) នៅថ្ងៃទី៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១០ សម្រាប់ការសាងសង់ចំណាត់ផ្ទៃកុងតឺន័រ LM១៧។

ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានប្រគល់ឱ្យ ក.ស.ភ ខ្ចីបន្តនេះ ត្រូវបានចាត់ទុកថាបានឱ្យ ក.ស.ភ នៅថ្ងៃដូចគ្នាតាមរូបិយប័ណ្ណ និងក្នុងចំនួនទឹកប្រាក់ដូចដែលបានបើកដោយធនាគារ Eximbank សម្រាប់កម្មវត្ថុផ្តល់ហិរញ្ញប្បទានដើម្បីអនុវត្តគម្រោង។ ក.ស.ភ បង់ការប្រាក់រៀងរាល់ពាក់កណ្តាលឆ្នាំម្តង ដោយអត្រាការប្រាក់ ៤% ក្នុង១ឆ្នាំ។ ប្រាក់កម្ចីបន្តនេះ គឺសម្រាប់រយៈពេល ២០ឆ្នាំ រួមបញ្ចូលទាំងថេរវេលាអនុគ្រោះមិនលើសពី៧ឆ្នាំ គិតចាប់ពីថ្ងៃចុះហត្ថលេខាកិច្ចព្រមព្រៀងកម្ចីនេះ។

- ខ) កម្ចី ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ ជាបំណុលហិរញ្ញវត្ថុបានវាស់វែងតាម amortised cost។
- គ) កម្ចី ត្រូវសងពីរដងក្នុងមួយឆ្នាំ គឺនៅថ្ងៃទី២០ ខែកុម្ភៈ និងថ្ងៃទី២០ ខែសីហា ដែលចាប់ផ្តើមទូទាត់ប្រាក់ដើមពីខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ តទៅ។

១៥. ប្រាក់កម្ចី (ត)

ឃ) តម្លៃទីផ្សារ នៃកម្ចីរបស់ ក.ស.ភ ជាកម្រិត៣ នៅក្នុងឋានានុក្រមតម្លៃទីផ្សារ។ មិនមានការផ្លាស់ប្តូររវាង កម្រិតនៅក្នុងឋានានុក្រមក្នុងអំឡុងពេលនៃឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុទេ។

បច្ចេកទេសវាយតម្លៃ ត្រូវបានប្រើ និងធាតុចូលសំខាន់ៗ ដើម្បីវាយតម្លៃលើកម្ចី ដែលបានវាស់វែងនៅកម្រិត ទី៣ ត្រូវបានពិពណ៌នាដូចខាងក្រោម៖

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ	ការវាយតម្លៃ និង បច្ចេកទេសប្រើ	ធាតុចូលដែល មិនអាចអង្កេត	អន្តរទំនាក់ទំនងរវាងធាតុចូលដែលមិនសំខាន់ និងតម្លៃទីផ្សារ
កម្ចី	វិធីសាស្ត្រអប្បបរមានៃលំហូរ សាច់ប្រាក់	៨,០០%	អត្រាអប្បបរមាខ្ពស់ ធ្វើឱ្យតម្លៃទីផ្សារនៃបំណុល ហិរញ្ញវត្ថុមានតម្លៃទាប

ង) កម្ចី ដែលមិនត្រូវបានធ្វើឡើងដោយតម្លៃទីផ្សារ និងចំនួនដែលត្រូវបានគេចាត់ទុកជាតម្លៃប្រហាក់ប្រហែល នៃតម្លៃទីផ្សារមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ចំនួននៅសល់ ដុល្លារអាមេរិក	តម្លៃទីផ្សារ ដុល្លារអាមេរិក	ចំនួននៅសល់ ដុល្លារអាមេរិក	តម្លៃទីផ្សារ ដុល្លារអាមេរិក
កម្ចី (អត្រាថេរ)	២៤.៨៣៩.៦៨៩	២២.៩៩៩.៧២២	២៦.៩០៩.៦៦៣	២៤.៩១៦.៣៦៦

ច) តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញពីតម្លៃពិតគណនេយ្យរបស់កម្ចី ដោយបង្ហាញពីអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធិភាពជា មធ្យមគិតត្រឹមចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ និងកាលកំណត់ដែលនៅសល់នៃកម្ចីរបស់ ក.ស.ភ ដែលត្រូវបានប៉ះពាល់នឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់៖

៣១ ធ្នូ ២០១៩	អត្រាការ ប្រាក់ដែល មានប្រសិទ្ធិ ភាពអត្រា ក្នុងមួយឆ្នាំ %	តិចជាង	១ - ២	២ - ៥	ច្រើនជាង	សរុប
		១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	
កម្ចី (អត្រាថេរ)	៤,០០	២.០៦៩.៩៧៤	២.០៦៩.៩៧៤	៦.២០៩.៩២២	១៤.៤៨៩.៨១៩	២៤.៨៣៩.៦៨៩
៣១ ធ្នូ ២០១៨						
កម្ចី (អត្រាថេរ)	៤,០០	២.០៦៩.៩៧៤	២.០៦៩.៩៧៤	៦.២០៩.៩២២	១៦.៥៥៩.៧៩៣	២៦.៩០៩.៦៦៣

១៥. ប្រាក់កម្ចី (ត)

ឆ) តារាងខាងក្រោមសង្ខេបទម្រង់កាលកំណត់នៃការខ្ចីប្រាក់របស់ ក.ស.ភ នៅចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗ ដោយផ្អែកទៅលើកាតព្វកិច្ចទូទាត់សងដែលមិនបានបញ្ចុះតម្លៃតាមកិច្ចសន្យាដូចខាងក្រោម៖

	តាមតម្រូវការឬ ក្នុងរយៈពេលមួយឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	ពីមួយទៅប្រាំ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពីប្រាំ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
៣១ ធ្នូ ២០១៩				
កម្ចី	៣.០៤២.៨៦២	១១.៣៤៣.៤៥៨	១៦.៦៦៣.២៩១	៣១.០៤៩.៦១១
៣១ ធ្នូ ២០១៨				
កម្ចី	៣.១២៥.៦៦១	១១.៦៧៤.៦៥៤	១៩.៣៧៤.៩៥៧	៣៤.១៧៥.២៧២

ជ) កម្ចីទាំងអស់ត្រូវបានធ្វើឡើងជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។

១៦. សំវិធានបង់លើមូលនិធិសោធននិវត្តន៍

ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍				
តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែល បានកំណត់	៦១៣.៤២៧	២.៤៩៩.៧១៥	៦២០.៩៦១	២.៤៩៥.០២២
តម្លៃទីផ្សារនៃទ្រព្យតម្កល់	-	-	-	-
	<u>៦១៣.៤២៧</u>	<u>២.៤៩៩.៧១៥</u>	<u>៦២០.៩៦១</u>	<u>២.៤៩៥.០២២</u>
អត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងទៀត				
បេឡាជាតិរបបសន្តិសុខសង្គមសម្រាប់មន្ត្រីរាជ ការស៊ីវិល (ប.ជ.ស)	៤៩.០៨៨	២០០.០៣៤	២៣.៦៨៣	៩៥.១៥៨
បំណុលដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	<u>៦៦២.៥១៥</u>	<u>២.៦៩៩.៧៤៩</u>	<u>៦៤៤.៦៤៤</u>	<u>២.៥៩០.១៨០</u>

១៦. សំវិធានធនលើមូលនិធិសោធននិវត្តន៍ (ត)

បម្រែបម្រួលនៅក្នុងកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់ក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩ ដុល្លារអាមេរិក	២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៦២០.៩៦១	៥៩៧.៤៦១
ប្រាក់ចំណាយលើសេវាកម្មបច្ចុប្បន្ន	៤៨.៧០៩	៤១.២៨៨
ចំណាយការប្រាក់	៣៥.៨៨៥	៣៦.១២០
ប្រាក់ចំណាយលើសេវាកម្មពីអតីតកាល	១៥.៩៣៧	-
អត្ថប្រយោជន៍បានបង់	(១៧.៥៣៤)	(១៧.៧៥៥)
ការវាយតម្លៃឡើងវិញ	(៩០.៥៣១)	(៣៦.១៥៣)
	៦១៣.៤២៧	៦២០.៩៦១
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>	<i>២.៤៩៩.៧១៥</i>	<i>២.៤៩៥.០២២</i>

បម្រែបម្រួលនៅក្នុងអត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងទៀតដែលបានកំណត់ក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩ ដុល្លារអាមេរិក	២០១៨ ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	២៣.៦៨៣	២១.៨១៨
ប្រាក់ចំណាយដែលបានគ្រោង	-	(២១.៨១៨)
ចំណាយបន្ថែម	២៥.៤០៥	២៣.៦៨៣
	៤៩.០៨៨	២៣.៦៨៣
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>	<i>២០០.០៣៤</i>	<i>៩៥.១៥៨</i>

ចំណាយតម្លៃដែលបានទទួលស្គាល់ជាមួយ ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់កម្រៃ និងចំណាយដែលពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលផ្សេង មានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍				
ប្រាក់ចំណាយលើសេវាកម្មបច្ចុប្បន្ន	៤៨.៧០៩	១៩៧.៣៦៩	៤១.២៨៨	១៦៧.០១០
ចំណាយការប្រាក់	៣៥.៨៨៥	១៤៥.៤០៦	៣៦.១២០	១៤៦.១០៥
ប្រាក់ចំណាយលើសេវាកម្មពីអតីតកាល	១៥.៩៣៧	៦៤.៥៧៧	-	-
អត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងទៀត				
ចំណាយបន្ថែម	២៥.៤០៥	១០២.៩៤១	២៣.៦៨៣	៩៥.៧៩៨
	១២៥.៩៣៦	៥១០.២៩៣	១០១.០៩១	៤០៨.៩១៣

១៦. សំវិធានវិនិយោគលើមូលនិធិសោធននិវត្តន៍ (ត)

ក) កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍
ការសន្មត់លើការគណនា actuarial ត្រូវបានកំណត់ដូចខាងក្រោម៖

អត្រាអប្បហារ (១)	៦,០០% (ឆ្នាំ២០១៨៖ ៦,០០%)
អត្រាកំណើនប្រាក់បៀវត្ស	២០% (ឆ្នាំ២០១៨៖ ២០%) ក្នុង១ឆ្នាំ និងថយចុះតាមលំដាប់៥%រាល់ឆ្នាំរហូតដល់ឆ្នាំ២០៣៤ សម្រាប់បៀវត្សគោល និងបៀវត្សសរុប
អត្រាសំរាន (២)	តារាងអាយុរបស់ប្រទេសថៃឆ្នាំ២០១៧
ពិការភាព	១០% (ឆ្នាំ២០១៨៖ ១០%) នៃអត្រាសំរាន
អត្រាបុគ្គលិកលាវែង	១,១% (ឆ្នាំ២០១៨៖ ១,១%)

(១) អត្រាអប្បហារ
ដោយសារព័ត៌មានអំពីប័ណ្ណបំណុលពាណិជ្ជកម្ម ឬប័ណ្ណបំណុលរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល មិនទាន់មាន ដូច្នេះ ក.ស.ភ បានកំណត់ ដោយប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលវែងជាមធ្យមរបស់ធនាគារចម្បងៗនៅកម្ពុជា។

(២) អត្រាសំរាន
ការសន្មត់នៃអាយុរស់នៅនាពេលអនាគត គឺផ្អែកលើតារាងស្ថិតិអាយុដែលបានផ្សាយជាសាធារណៈ។ ដោយសារតែតារាងនេះមិនមាននៅក្នុងកម្ពុជា ក.ស.ភ បានប្រើប្រាស់តារាងស្ថិតិអាយុរបស់ប្រទេសថៃ ឆ្នាំ២០១៧ ដោយមិនមានកែប្រែឡើយ (សូមមើលព័ត៌មានការប្រៀបធៀបខាងក្រោម)។ អត្រានេះ គឺបានបោះពុម្ពផ្សាយនៅឆ្នាំ២០១៧។ ដោយសារតែនិយោជិតដែលធ្វើការក្នុងវិស័យផ្លូវការ មានអាយុកាលរស់នៅល្អជាងប្រជាជនទូទៅសំវិធានធនត្រូវបានធ្វើឡើង។

អាយុប៉ាន់ស្មាននៅពេលកើត (ប្រទេសកម្ពុជា)

បុរស	៦១ឆ្នាំ
ស្ត្រី	៦៤ឆ្នាំ

អាយុប៉ាន់ស្មាននៅពេលកើត ផ្អែកតាមអត្រាប្រទេសថៃ TMI២០១៧

បុរស	៦៦ឆ្នាំ
ស្ត្រី	៧៤ឆ្នាំ

ការវិភាគបញ្ជី

- ការថយចុះនូវអត្រាអប្បហារចំនួន០,២៥% អាចធ្វើឱ្យកើនឡើងគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់ចំនួន២,២៧%។ ការកើនឡើងនូវអត្រាអប្បហារចំនួន០,២៥% អាចធ្វើឱ្យថយចុះគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់ចំនួន២,១៩%។
- ការថយចុះនូវអត្រាកើនឡើងនៃប្រាក់បៀវត្សចំនួន០,៥០% អាចធ្វើឱ្យកើនឡើងគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់ចំនួន៤,០៦%។ ការកើនឡើងនូវអត្រានៃប្រាក់បៀវត្សចំនួន០,៥០% អាចធ្វើឱ្យកើនឡើងគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ ដែលបានកំណត់ចំនួន៤,៣៣%។

ខ) អត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងៗ
ក.ស.ភ បានកាត់ទុកចំនួន ៣%នៃមូលដ្ឋានប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែ សម្រាប់បង់ទៅឱ្យបេឡាជាតិរបបសន្តិសុខសង្គម សម្រាប់មន្ត្រីរាជការស៊ីវិល (ប.ជ.ស) ជាប្រចាំឆ្នាំ។ បន្ទាប់ពីចូលនិវត្តន៍និយោជិតកម្មករ និងទទួលបានប្រាក់ចូលនិវត្តន៍ប្រចាំខែ ពីបេឡាជាតិរបបសន្តិសុខសង្គមសម្រាប់មន្ត្រីរាជការស៊ីវិលវិញ។

១៧. កិច្ចសន្យាបំណុល

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
បំណុលរយៈពេលវែង				
បំណុលពន្យារ	១៤.២៥០.០០០	៥៨.០៦៨.៧៥០	១៤.៦២៥.០០០	៥៨.៧៦៣.២៥០
បំណុលរយៈពេលខ្លី				
បំណុលពន្យារ	៣០០.០០០	១.២២២.៥០០	២២៥.០០០	៩០៤.០៥០

- ក) កិច្ចសន្យាបំណុល គឺជាបំណុលពន្យារ ដែលកើតឡើងពីកិច្ចសន្យាជួលដែលមានរយៈពេល៥០ឆ្នាំ ជាមួយក្រុមហ៊ុនចៀន ឈឹង ថៃ គ្រុប។ តម្លៃសរុប ត្រូវបានកាត់បន្ថយដោយប្រើរំលស់ថេរសម្រាប់រយៈពេល៥០ឆ្នាំ។
- ខ) បំណុលនេះនឹងរំពឹងទុកថា នឹងអាចទទួលស្គាល់នៅពេលអនាគត ដែលទាក់ទងទៅនឹងកាតព្វកិច្ចអនុវត្ត ដែលមិនបានអនុវត្តទាំងស្រុង (ឬបានខ្លះ) នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍គីចំនួន ៣០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ជារៀងរាល់ឆ្នាំ។

១៨. ភតិសន្យា

ក) ភតិសន្យាជួល

ក.ស.ភ ជាអ្នកជួល

ក.ស.ភ បានចុះកិច្ចសន្យាជួលដែលមិនអាចលុបចោលមុនកាលកំណត់ នឹងត្រូវពិនិត្យផ្លាស់ប្តូរប្រចាំឆ្នាំ ដើម្បីធ្វើការគណនាថ្លៃជួលប្រចាំខែ ដោយយោងទៅតាមអត្រាទីផ្សារ។ នៅក្នុងឆ្នាំ ក.ស.ភ នៅសល់កាតព្វកិច្ចត្រូវបង់ក្រោមកិច្ចសន្យាជួលដែលមិនអាចលុបចោលមុនកាលកំណត់៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
មិនលើសពី ១ឆ្នាំ	-	-	២.៣២៤	៩.៣៣៨
លើសពី ១ឆ្នាំ មិនលើសពី ៥ឆ្នាំ	-	-	-	-
	-	-	២.៣២៤	៩.៣៣៨

ខ) ភតិសន្យាមូលធន

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ការចំណាយមូលធនទាក់ទងនឹង ការទិញ ទ្រព្យសម្បត្តិ រោង ចក្រ និងបរិក្ខារ				
បានចុះកិច្ចសន្យា ប៉ុន្តែមិនទាន់ បានទទួលពីអ្នកផ្គត់ផ្គង់	៩៩០.៨០៩	៤.០៣៧.៥៤៧	៤៧៨.៨២៤	១.៩២៣.៩១៥

១៩. ចំណូល

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ចំណូលលើកដាក់ក្រោមដងយោង	១១.៣២១.៩៧១	៤៥.៨៧៦.៦២៦	៨.៧៤៦.១០៤	៣៥.៣៧៧.៩៩១
ចំណូលលើកដាក់លើទីលាន	៩.៣១៦.៥៦០	៣៧.៧៥០.៧០១	៧.៣៥០.៩៨៧	២៩.៧៣៤.៧៤២
ចំណូលពីកិច្ចការផែ	៤.១៤៣.៥៣៧	១៦.៧៨៩.៦១២	៣.៤១៣.៧៩៧	១៣.៨០៥.៨០៩
ចំណូលពីច្រកទ្វារ	៧៣២.១០៧	២.៩៦៦.៤៩៨	៧៨៧.៣៩៧	៣.១៨៥.០២១
ចំណូលពីថ្លៃឈ្នួលស្តុកទំនិញ/កុងតឺន័រ	១.១៥៥.៩១៤	៤.៦៨៣.៧៦៤	៣៦៩.៨៩៣	១.៤៩៦.២១៧
ចំណូលពីថ្លៃឈ្នួលឡើងកុងតឺន័រ	១.៣៦៩	៥.៥៤៧	៦.៧៣៥	២៧.២៤៣
ចំណូលពីការរៀបចំទំនិញ	២៥.៧៥០	១០៤.៣៣៩	១៤.៣០០	៥៧.៨៤៤
ចំណូលពីថ្លៃឈ្នួលគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មខ្សាច់	៨៧.៥៤៦	៣៥៤.៧៣៦	៣១.៣៤៦	១២៦.៧៩៥
ចំណូលពីការដឹកជញ្ជូន	២១០.៤៦៦	៨៥២.៨០៨	២.១៤៣	៨.៦៦៨
ចំណូលពីការជួសជុល និងថែទាំកុងតឺន័រ	-	-	២២៦	៩១៤
ចំណូលពីសេវាកម្មស្តុកទំនិញ	១៩៤.៨៩១	៧៨៩.៦៩៩	-	-
	២៧.១៩០.១១១	១១០.១៧៤.៣៣០	២០.៧២២.៩២៨	៨៣.៨២៤.២៤៤

ចំណូលដែលបានមកពីសេវាកម្ម គឺត្រូវទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសេវាកម្ម ត្រូវបានប្រគល់ជូនអតិថិជន និងការទទួលយកដោយអតិថិជន។

មិនមានការផ្លាស់ប្តូរហិរញ្ញប្បទានសំខាន់ៗ នៅក្នុងចំណូលដែលកើតឡើងពីសេវាកម្ម ដែលបានផ្តល់ឱ្យនោះទេ ដោយសេវាកម្មដែលត្រូវបានធ្វើឡើងនៅលើលក្ខខណ្ឌឥណទានធម្មតាដែលមិនលើសពី១២ខែ។

២០. ថ្លៃដើមសេវាកម្ម

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ថ្លៃដងយោង	២.២៦៤.៥៤០	៩.១៧៥.៩១៦	១.៧៣៥.៨០០	៧.០២១.៣១១
រំលស់	២.៧២៤.៤៣៥	១១.០៣៩.៤១១	២.៦១៩.៦៧៧	១០.៥៩៦.៥៩៣
ប្រេងឥន្ធនៈ	៩៣២.២៦២	៣.៧៧៧.៥២៦	៨៣៨.៧៩០	៣.៣៩២.៩០៦
ប្រាក់បៀវត្ស និង ប្រាក់ឈ្នួល	១.៥៤៩.៤១៩	៦.២៧៨.២៤៦	១.៣៦១.០១០	៥.៥០៥.២៨៥
ចំណាយការថែទាំ និងជួសជុល	៦៩០.៥០៥	២.៧៩៧.៩២៦	៥១០.៥៥៦	២.០៦៥.១៩៧
ចំណាយលើការគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មខ្សាច់	២១.០០០	៨៥.០៩២	៦.៦០៨	២៦.៧៣១
ចំណាយការថែទាំ និងជួសជុលកុងតឺន័រ	-	-	១៧៧	៧១៦
ចំណាយពីសេវាកម្មស្តុកទំនិញ	១៤៨.៨៨២	៦០៣.២៧០	-	-
ចំណាយផ្សេងៗ	២៥២.២០១	១.០២១.៩១៨	១៦២.១៦៤	៦៥៥.៩៥៤
	៨.៥៨៣.២៤៤	៣៤.៧៧៩.៣០៥	៧.២៣៤.៧៨២	២៩.២៦៤.៦៩៣

២១. ចំណូលផ្សេងៗ

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ចំណូលពីការជួល	៩៧២.២២៤	៣.៩៣៩.៤៥២	៦៥៧.៥៥៣	២.៦៥៩.៨០២
ចំណូលពីការប្រាក់៖				
- ប្រាក់បញ្ញើជាមួយស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ	១.៣៦៣.៧៧៦	៥.៥២៦.០២០	៦១៥.៥០១	២.៤៨៩.៧០២
- ថ្លៃជួលត្រូវទទួល	១៤២.៩០៦	៥៧៩.០៥៥	-	-
ផលប៉ះពាល់នៃប្រាក់កក់ត្រូវបង់រយៈពេលវែង	១១៨.៧៥៧	៤៨១.២០៣	-	-
លុបចោលលើឱនភាពនៃការខាតបង់នៃគណនីពាណិជ្ជកម្មដែលបានកត់ត្រា	២.៨៨២	១១.៦៧៨	១១៤.៨៨៧	៤៦៤.៧១៨
ចំណូលពីការវិនិយោគសុទ្ធលើការជួលបន្ត	១.៤០៨.២៦២	៥.៧០៦.២៧៨	-	-
ចំណូលផ្សេងៗ	១១២.៣៤៦	៤៥៥.២២៦	៦៩.៧១៧	២៨២.០០៥
	៤.១២១.១៥៣	១៦.៦៩៨.៩១២	១.៤៥៧.៦៥៨	៥.៨៩៦.២២៧

- ក) ចំណូលពីការជួល
ចំណូលពីការជួល ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមមូលដ្ឋានតម្លៃថេរ ធៀបនឹងរយៈពេលជួលសរុបនៃរយៈពេលជួលដែលកំពុងបន្ត។
- ខ) ចំណូលពីការប្រាក់
ចំណូលពីការប្រាក់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលវាត្រូវបានបង្ក ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

២២. ចំណាយទូទៅ និងចំណាយរដ្ឋបាល

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ចំណាយប្រាក់បៀវត្ស និងអត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងៗ	៣.៧៧១.៥៩៣	១៥.២៨២.៤៩៥	៣.៥០៣.៨០២	១៤.១៧២.៨៧៩
ចំណាយទឹក ភ្លើង និង ប្រេងឥន្ធនៈរំលស់	៤៥៦.១៣២	១.៨៤៨.២៤៧	៤៤០.០៧៩	១.៧៨០.១២០
កម្រៃសម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	៣៩៥.៥២២	១.៦០២.៦៥៥	៣៤៣.៥៧៧	១.៣៨៩.៧៦៩
អំណោយសម្ភារៈទាន	២០៨.៧៨៧	៨៤៦.០០៥	២០៩.១៩៧	៨៤៦.២០២
ចំណាយផ្គត់ផ្គង់សម្ភារៈការិយាល័យ	៤៥៤.៧៣៧	១.៨៤២.៩៩៤	៤៩២.១៦៨	១.៩៩០.៨២០
ចំណាយលើការកំសាន្ត	១៥៩.១៦៣	៦៤៤.៩២៨	៩១.៣៨៨	៣៦៩.៥០៣
ចំណាយលើការកំសាន្ត	៣០៤.៧៨១	១.២៣៤.៩៧៣	២១៦.២៥៤	៨៧៤.៧៤៧
ចំណាយការជួសជុល និងថែទាំ	១៩០.៦៣៤	៧៧២.៤៤៩	១៤៦.៧៤៤	៥៩៣.៥៧៩
ចំណាយទំនាក់ទំនងផ្សេងៗ	៦០.៧១២	២៤៦.០០៥	៥៩.៥៧៨	២៤០.៩៩៣
ចំណាយលើថ្លៃវិជ្ជាជីវៈ	៨៦.៩៤៣	៣៥២.២៩៣	៣៩.០៥៧	១៥៧.៩៨៦
ចំណាយលើការធ្វើដំណើរ	១០៣.១២២	៤១៧.៨៥០	៥៦.៦០៤	២២៨.៩៦៣
ចំណាយពន្ធផ្សេងៗ	៣៧.០៨៨	១៥០.២៨១	៦៧.៦៦៩	២៧៣.៧២១
ឱនភាពលើគណនីពាណិជ្ជកម្ម	១៧៣.៨១៤	៧០៤.២៩៤	-	-
ការជម្រះចេញពីបញ្ជីនៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៦៦.១៨២	២៦៨.១៦៩	៨.៧៦៨	៣៥.៤៦៧
ការជម្រះចេញពីបញ្ជីនៃទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	១៨៤.១៥១	៧៤៦.១៨០	-	-
ការខាតបង់លើការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	-	-	៥២.២៤៦	២១១.៣៣៥
ចំណាយផ្សេងៗ	២៧០.៥៣៩	១.០៩៦.២២៥	៣៦៦.១៨១	១.៤៨១.២០១
	៦.៩២៣.៩០០	២៨.០៥៥.៦៤៣	៦.០៩៣.២៧២	២៤.៦៤៧.២៨៥

២៣. ចំណាយហិរញ្ញប្បទាន

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ចំណាយការប្រាក់លើ				
- កម្ចី	១.០១៩.៥៧៧	៤.១៣១.៣២៦	១.០៩៤.៧២៩	៤.៤២៨.១៧៩
- ចំណូលពីការជួល	៩៥.២៧០	៣៨៦.០៣៤	-	-
ផលប៉ះពាល់នៃ				
- ប្រាក់កក់ត្រូវទទួលរយៈពេលវែង	២៣៧.៥១៣	៩៦២.៤០៣	-	-
- ភាគលាភធានាត្រូវបង់	៥២.៨៦៩	២១៤.២២៥	៧៥.៤៩៨	៣០៥.៣៨៩
	<u>១.៤០៥.២២៩</u>	<u>៥.៦៩៣.៩៨៨</u>	<u>១.១៧០.២២៧</u>	<u>៤.៧៣៣.៥៦៨</u>

២៤. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ៖				
ពន្ធប្រាក់ចំណេញក្នុងគ្រា	២.៥៨៥.០០៩	១០.៤៧៤.៤៥៦	២.១៨១.០២០	៨.៨២២.២២៦
ខ្វះ/(លើស) ទទួលស្គាល់ចំណូលពន្ធកាល ពីឆ្នាំមុន	១៤.៩៥៣	៦០.៥៩០	(៥៩.១៥៧)	(២៣៩.២៩០)
	<u>២.៥៩៩.៩៦២</u>	<u>១០.៥៣៥.០៤៦</u>	<u>២.១២១.៨៦៣</u>	<u>៨.៥៨២.៩៣៦</u>
ពន្ធពន្យារ (កំណត់សម្គាល់ទី៩)៖				
ភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្ន	២៤៧.៥៣៦	១.០០៣.០១៦	(២.៦៧៤.២២២)	(១០.៨១៧.២២៨)
ខ្វះ ទទួលស្គាល់ចំណូលពន្ធកាលពីឆ្នាំមុន	-	-	១៣៣.៩២៦	៥៤១.៧៣១
	<u>២៤៧.៥៣៦</u>	<u>១.០០៣.០១៦</u>	<u>(២.៥៤០.២៩៦)</u>	<u>(១០.២៧៥.៤៩៧)</u>
	<u>២.៨៤៧.៤៩៨</u>	<u>១១.៥៣៨.០៦២</u>	<u>(៤១៨.៤៣៣)</u>	<u>(១.៦៩២.៥៦១)</u>

ផ្អែកលើច្បាប់ស្តីពីសារពើពន្ធរបស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក.ស.ភ មានកាតព្វកិច្ចក្នុងការបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញក្នុងអត្រា២០% (២០១៨៖ ២០%) លើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ ឬពន្ធអប្បបរមាក្នុងអត្រា១% (២០១៨៖ ១%) នៃចំណូលសរុប ប្រសិនបើមួយណាមានចំនួនច្រើនជាង។

២៤. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)

តួលេខក្នុងការសម្របសម្រួលរវាងចំណាយពន្ធ និងផលគុណនៃប្រាក់ចំណេញគណនេយ្យនឹងអត្រាពន្ធដាររបស់ ក.ស.ភ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ប្រាក់ចំណេញមុនពេលបង់ពន្ធ	១៤.៣៩៨.៨៩១	៥៨.៣៤៤.៣០៦	៧.៦៨២.៣០៥	៣១.០៧៤.៩២៤
ពន្ធគណនាតាមអត្រាពន្ធស្របច្បាប់ ២០% (២០១៨៖ ២០%)	២.៨៧៩.៧៧៨	១១.៦៦៨.៨៦០	១.៥៣៦.៤៦១	៦.២១៤.៩៨៥
ឥទ្ធិពលពន្ធដារទៅលើ៖				
ចំណាយដែលមិនអាចកាត់កងបាន	(៤៧.២៣៣)	(១៩១.៣៨៨)	១៥១.៣៥៧	៦១២.២៣៩
ការលើកទឹកចិត្តពន្ធដារនិងប្រាក់ឧបត្ថម្ភ	-	-	(២.១៨១.០២០)	(៨.៨២២.២២៦)
សំវិធានធនខ្លះ/(លើស)ក្នុង ការិយបរិច្ឆេទមុន				
ចំណូលពន្ធ	១៤.៩៥៣	៦០.៥៩០	(៥៩.១៥៧)	(២៣៩.២៩០)
ពន្ធពន្យារ	-	-	១៣៣.៩២៦	៥៤១.៧៣១
ចំណាយពន្ធសរុប	២.៨៨៧.៤៩៨	១១.៥៣៨.០៦២	(៤១៨.៤៣៣)	(១.៦៩២.៥៦១)

២៥. ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុន

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ចំណេញសម្រាប់ផ្តល់ដល់ភាគហ៊ុនិក ធម្មតា	១១.៦៤១.៩២៤	៤៧.១៧៣.០៧៦	៨.១៣៦.៨៩១	៣២.៩១៣.៧២៥
ចំនួនភាគហ៊ុនធម្មតាដែលបានដាក់លក់គិត ជាមធ្យម	២០.៦៨៤.៣៦៥	២០.៦៨៤.៣៦៥	២០.៦៨៤.៣៦៥	២០.៦៨៤.៣៦៥
ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនគោល	០,៥៦	២,២៨	០,៣៩	១,៥៩
ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនដែលថយចុះ	០,៥៦	២,២៨	០,៣៩	១,៥៩

ចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនថយចុះ ត្រូវបានគណនាដោយកែប្រែចំនួនមធ្យមនៃភាគហ៊ុនធម្មតាដែលមាន ដោយសន្មតថាមានការផ្ទេរភាគហ៊ុនដែលមានសក្តានុពលទាំងអស់ទៅជាភាគហ៊ុនធម្មតា។

គិតត្រឹមដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទនេះ ក.ស.ភ មិនមានភាគហ៊ុនដែលមានសក្តានុពលអាចផ្ទេរទៅជាភាគហ៊ុន ធម្មតានោះទេ។ ដូចនេះចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនថយចុះ គឺមានតម្លៃស្មើនឹងចំណេញក្នុងមួយភាគហ៊ុនជាមូល ដ្ឋាន។

២៦. ភាគលាភត្រូវបង់

នៅថ្ងៃទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័តនៅក្នុងការចែកភាគលាភសម្រាប់ ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ ទៅកាន់ភាគហ៊ុនិក តាមប្រភេទភាគហ៊ុនដូចខាងក្រោម៖

- ភាគហ៊ុនិកដែលកាន់ភាគហ៊ុនប្រភេទ “ក” ទទួលបានភាគលាភធានាចំនួន ២៦៣.៥៧៤ដុល្លារ អាមេរិក (សមមូលទៅនឹង ១.០៥៩.០៣៩.០០០រៀល និង ភាគលាភធានាបន្ថែមចំនួន ៧៩.១៣១ដុល្លារអាមេរិក (សមមូលទៅនឹង ៣១៧.៧១២.០០០រៀល) បន្ថែមពីលើភាគលាភ ធានាសរុប។
- ភាគហ៊ុនិកដែលកាន់ភាគហ៊ុនប្រភេទ “ខ” ទទួលបានភាគលាភសរុបចំនួន ៦២២.៦៦៥ដុល្លារ អាមេរិក (សមមូលទៅនឹង ២.៥០០.០០០.០០០រៀល)។

ភាគលាភទាំងនេះត្រូវបានទូទាត់នៅថ្ងៃទី១០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩។

២៧. ការលាតត្រដាងពីភាគីពាក់ព័ន្ធ

(ក) ភាគីមួយត្រូវបានចាត់ទុកថាជាសម្ព័ន្ធហ្មាតិជាមួយ ក.ស.ភ ប្រសិនបើភាគីនោះមានលទ្ធភាពគ្រប់គ្រង ដោយផ្ទាល់ឬដោយប្រយោល ឬមានឥទ្ធិពលជាខ្លាំងលើភាគីមួយទៀតក្នុងការសម្រេចចិត្តហិរញ្ញវត្ថុ និង ប្រតិបត្តិការ ឬបើក្រុមហ៊ុន និងភាគីនោះស្ថិតក្រោមការគ្រប់គ្រង ឬមានឥទ្ធិពលជាខ្លាំង។ សម្ព័ន្ធហ្មាតិ អាចជារូបវន្ត ឬនីតិបុគ្គល។

ថ្នាក់ដឹកនាំសំខាន់ៗរបស់ក្រុមហ៊ុនរួមមានបុគ្គលទាំងឡាយណា (រួមបញ្ចូលទាំងអគ្គនាយក ក.ស.ភ) ដែលមានសិទ្ធិ និងទំនួលខុសត្រូវក្នុងការគ្រោង ដឹកនាំ និងគ្រប់គ្រង សកម្មភាពរបស់ ក.ស.ភ ដោយ ផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល។

(ខ) ក.ស.ភ មានប្រតិបត្តិការជាមួយនឹងសម្ព័ន្ធហ្មាតិក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
<u>ញាតិសម្ព័ន្ធ</u>				
ក.ស.ហ				
ចំណាយការប្រាក់	១.០១៩.៥៧៧	៤.១៣១.៣២៦	១.០៩៤.៧២៩	៤.៤២៨.១៧៩
ទូទាត់ការប្រាក់	១.០៥៥.៦៨៦	៤.២៧៧.៦៤០	១.១៣៨.៤៨៦	៤.៦០៨.១៧៦
ការទូទាត់នៃប្រាក់ដើម	២.០៦៩.៩៧៤	៨.៣៨៧.៥៦៦	២.០៦៩.៩៧៤	៨.៣៧៣.០៤៥
<u>ក.ស.ហ និង ក.ស.ជ</u>				
អំណោយសទ្ធារទាន	៣៤.០៣៥	១៣៧.៩១០	៤១.៨១៣	១៦៩.១៣៤

(គ) អត្ថប្រយោជន៍គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ
អត្ថប្រយោជន៍គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិកក្នុងរយៈ				
ពេលខ្លី	២០៨.៧៨៧	៨៤៦.០០៥	២០៩.១៩៧	៨៤៦.២០២

២៨. ការគ្រប់គ្រងមូលធន និងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

ក) ការគ្រប់គ្រងមូលធន

កម្មវត្ថុបឋមរបស់ ក.ស.ភ ក្នុងការគ្រប់គ្រងមូលធន គឺដើម្បីធានាបានថា ក.ស.ភ អាចបន្តប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួន ដោយឈរលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម ហើយស្របពេល ជាមួយគ្នានេះធ្វើឱ្យមានកំណើនផលលាភដល់ភាគហ៊ុនិក តាមរយៈការធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវអនុបាតបំណុល និងមូលធន។ ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរយុទ្ធសាស្ត្រទូទៅរបស់ក្រុមហ៊ុនទេ។

ក.ស.ភ បានរៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធ និងធ្វើនិយ័តកម្មលើមូលធនរបស់ខ្លួន ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងការផ្លាស់ប្តូរនៃលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ច។ ដើម្បីរក្សា ឬធ្វើនិយ័តកម្មលើរចនាសម្ព័ន្ធមូលធន ក.ស.ភ អាចធ្វើនិយ័តកម្មលើការចំណាយភាគលាភទៅលើភាគហ៊ុនិក បង្វិលភាគហ៊ុនឱ្យទៅភាគហ៊ុនិក ឬបោះផ្សាយភាគហ៊ុនថ្មី។ ពុំមានការប្រែប្រួលលើកម្មវត្ថុគោលនយោបាយ ឬដំណើរការផ្សេងៗទេនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨។

ក.ស.ភ គ្រប់គ្រង និងថែរក្សា ដោយប្រុងប្រយ័ត្ននូវបំណុលសរុប និងធានាឱ្យបាននូវអនុលោមភាពនៃតម្រូវការមូលធនផ្នែកខាងក្រៅ។

ខ) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

កម្មវត្ថុនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ គឺដើម្បីបង្កើនប្រសិទ្ធភាពតម្លៃសម្រាប់ភាគហ៊ុនិក ហើយទន្ទឹមគ្នានេះក៏ដើម្បីកាត់បន្ថយសក្តានុពលនៃផលប៉ះពាល់មិនល្អដែលអាចកើតឡើងដោយសារការប្រែប្រួលនៃទីផ្សារហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល មានទំនួលខុសត្រូវលើការកំណត់កម្មវត្ថុនេះ និងគោលការណ៍មូលដ្ឋាននៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ។ ហេតុនេះគណៈគ្រប់គ្រងបង្កើតគោលការណ៍លម្អិតដូចជាកម្រិតសិទ្ធិអំណាចត្រួតពិនិត្យការកំណត់ការទទួលខុសត្រូវ និងវាស់វែងអត្តសញ្ញាណហានិភ័យ និងកំណត់ផលប៉ះពាល់ដោយអនុលោមតាមកម្មវត្ថុ និងគោលការណ៍មូលដ្ឋានដែលបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

ក.ស.ភ ត្រូវបានផ្សារភ្ជាប់យ៉ាងចម្បងទៅនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ ហានិភ័យឥណទាន និងហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងលំហូរសាច់ប្រាក់។ ព័ត៌មានស្តីពីការគ្រប់គ្រងហានិភ័យដែលពាក់ព័ន្ធមានដូចខាងក្រោម៖

(១) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺជាហានិភ័យដែលតម្លៃទីផ្សារ ឬលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ អាចនឹងប្រែប្រួលដោយសារតែការប្រែប្រួលនៃអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។

ការប្រឈមរបស់ ក.ស.ភ ទៅនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺទាក់ទងទៅនឹងប្រាក់បញ្ញើ។ ក.ស.ភ គ្រប់គ្រងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់របស់ខ្លួន ដោយត្រួតពិនិត្យយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់លើអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។ ក.ស.ភ ពុំបានប្រើប្រាស់ឧបករណ៍និស្សន្ទហិរញ្ញវត្ថុ ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យរបស់ភាគព្វកិច្ចបំណុលដែលត្រូវសងនោះទេ។

២៨. ការគ្រប់គ្រងមូលធន និងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ខ) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(១) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

ការវិភាគលើភាពងាយរងផលប៉ះពាល់នៃអត្រាការប្រាក់

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីការវិភាគលើភាពងាយរងផលប៉ះពាល់ នៃអត្រាការប្រាក់របស់ ក.ស.ភ នៅចុងការិយបរិច្ឆេទ ដោយឈរលើគោលការណ៍បម្រែបម្រួល ០,១% និងកត្តាអថេរផ្សេងទៀតមិនមានការប្រែប្រួល៖

ផលចំណេញបន្ទាប់ពីកាត់ពន្ធ	២០១៩		២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
- កំណើន ០,១% (២០១៨៖០,១%)	៤.៤០៦	១៧.៨៥២	(៩.៥២៨)	(៣៨.៥៤០)
- តំហយ ០,១% (២០១៨៖០,១%)	(៤.៤០៦)	(១៧.៨៥២)	៩.៥២៨	៣៨.៥៤០

(២) ហានិភ័យឥណទាន

ហានិភ័យឥណទាន គឺជាការខាតបង់ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ដោយសមភាគីមិនបានបំពេញកាតព្វកិច្ចដូចមានចែងក្នុងកិច្ចសន្យា។ ក.ស.ភ ប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានភាគច្រើនពីការលក់ជាឥណទាន។ តាមគោលការណ៍របស់ ក.ស.ភ ត្រូវត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំទៅលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សមភាគី ដើម្បីធានាថា ក.ស.ភ ប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានតិចបំផុត។

ហានិភ័យឥណទានដែល ក.ស.ភ ងាយរងផលប៉ះពាល់គឺ តាមរយៈគណនីពាណិជ្ជកម្មអតិថិជន។ ក.ស.ភ គ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទានដែលបានមកពីការផ្តល់សេវា ដោយធានាថាអតិថិជនទាំងនោះមានហិរញ្ញវត្ថុ និងប្រវត្តិឥណទានល្អ។ ក.ស.ភ បានស្វែងរកការវិនិយោគលើទ្រព្យសកម្មសាច់ប្រាក់ដោយមានសុវត្ថិភាព និងផលចំណេញជាមួយស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុស្របច្បាប់។

ក.ស.ភ កំណត់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមាននៅក្នុងលំដាប់ដើម នៅពេលដែលការសន្យាទូទាត់មិនបានអនុវត្ត និងពេលដែលមានព័ត៌មានពីខាងក្នុង និងខាងក្រៅបញ្ជាក់ថាទ្រព្យសកម្មនោះមិនអាចទទួលបានមកវិញ។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានលុបចោលនៅពេលដែលគ្មានការរំពឹងទុកសមហេតុផលនៃការទទួលបានសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា។

ការប្រឈមមុខចំពោះហានិភ័យឥណទាន និងទម្រង់នៃការគិតគូរលើហានិភ័យឥណទាន

ការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានធំបំផុតរបស់ ក.ស.ភ តំណាងដោយតម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ។

នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ប្រមាណ៨២% (២០១៨៖ ៩១%) គណនីពាណិជ្ជកម្មរបស់ ក.ស.ភ គឺជំពាក់ដោយប្រាំពីរ (២០១៨៖ បួន) អតិថិជនចម្បង។

ក.ស.ភ មិនបានព្យាករណ៍នូវចំនួនដែលបានកត់ត្រាទុក នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ដែលអាចនឹងមានតម្លៃខុសពីអ្វីដែលនឹងត្រូវបានទទួលនោះទេ។

២៨. ការគ្រប់គ្រងមូលធន និងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ខ) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(៣) ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងលំហូរសាច់ប្រាក់

ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងលំហូរសាច់ប្រាក់ កើតឡើងពីការគ្រប់គ្រងរបស់ ក.ស.ភ ទៅលើមូលធនបង្វិល។ វាគឺជាហានិភ័យមួយដែល ក.ស.ភ នឹងជួបប្រទះផលលំបាកក្នុងការបំពេញនូវ កាតព្វកិច្ចហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលដល់កាលកំណត់ត្រូវសង។

ក.ស.ភ គ្រប់គ្រងលំហូរសាច់ប្រាក់ពីប្រតិបត្តិការ និងភាពមានស្រាប់នៃមូលនិធិយ៉ាងសកម្ម ដើម្បី ធានាបាននូវរាល់តម្រូវការប្រតិបត្តិការ វិនិយោគ និងហិរញ្ញប្បទាន។ នៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រនៃការគ្រប់គ្រង ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល ក.ស.ភ រក្សានូវកម្រិតសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលគ្រប់គ្រាន់ សម្រាប់គាំទ្រដល់សកម្មភាពប្រតិបត្តិការរបស់ ក.ស.ភ។

២៩. ចម្រៀកនៃព័ត៌មាន

ផ្នែកប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានរាយការណ៍តាមរបៀបដែលត្រូវគ្នា ជាមួយនឹងរបាយការណ៍ផ្ទៃក្នុងដែលបាន ផ្តល់ ក.ស.ភ ក្នុងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្ត។ អ្នកដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការបែងចែកធនធាន និងវាយតម្លៃលទ្ធ ផលនៃផ្នែកប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានកំណត់ថាជាក្រុមអ្នកគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ។ ក.ស.ភ បានធ្វើប្រតិបត្តិការ នៅក្នុងផ្នែក មួយដែលជាអាជីវកម្មដែលទាក់ទងនឹងផែ។

៣០. ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗក្នុងកំឡុងកាលបរិច្ឆេទ

នៅថ្ងៃទី១៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៩ ក.ស.ភ បានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជួលរយៈពេល៤០ឆ្នាំ ជាមួយក្រុមហ៊ុន ហ្គីនត្រេដ ខូអិលធីឌី ហៅកាត់ថា (“ហ្គីនត្រេដ”) ដើម្បីជួលដីពី ហ្គីនត្រេដ នៅសង្កាត់គីឡូម៉ែតលេខ៦ ខណ្ឌ ឫស្សីកែវ និងក្រុងព្រះសីហនុ ដែលមានទំហំ ៧០.៤២៤.២៤ ម៉ែត្រការ៉េ។

នៅថ្ងៃទី១៥ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ក.ស.ភ បានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជួលរយៈពេល៤០ឆ្នាំ ជាមួយក្រុមហ៊ុន ហ្វាយ បាង អ៊ិនធើណេសិនណាល អ៊ិនវេសមេន គ្រុប ហៅកាត់ថា (“ហ្វាយ បាង”) ដើម្បីជួលដីទៅឲ្យ ហ្វាយ បាង នៅសង្កាត់គីឡូម៉ែតលេខ៦ ខណ្ឌឫស្សីកែវ និងក្រុងព្រះសីហនុ ដែលមានទំហំ ៤០.០០០ ម៉ែត្រការ៉េ។

នៅថ្ងៃទី១៥ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ក.ស.ភ បានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជួលរយៈពេល៤០ឆ្នាំ ជាមួយក្រុមហ៊ុន មេគង្គ អូរីហ្សា ត្រេឌីង ខូអិលធីឌី ហៅកាត់ថា (“មេគង្គ អូរីហ្សា”) ដើម្បីជួលដីទៅឲ្យ មេគង្គ អូរីហ្សា នៅសង្កាត់ គីឡូម៉ែតលេខ៦ ខណ្ឌឫស្សីកែវ ដែលមានទំហំ ១៧.០០០ម៉ែត្រការ៉េ។

៣១. ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗបន្ទាប់ពីចុងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍

អង្គការសុខភាពពិភពលោក បានប្រកាសថាជម្ងឺឆ្លងវីរុសកូរ៉ូណា (“កូវីដ-១៩”) ជាជម្ងឺដែលរីក រាលដាលពេញពិភពលោកនៅថ្ងៃទី១១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០។ ចាប់តាំងពីការរីករាលដាលនេះកើតមានឡើង បន្ទាប់ពីចុង កាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ជម្ងឺដែលរីករាលដាលពេញពិភពលោកកូវីដ-១៩ ត្រូវបានគេចាត់ទុកជាព្រឹត្តិការណ៍ មិនតម្រូវអោយធ្វើនិយ័តកម្មយោងតាមស.គ.អ.ក ១០ ព្រឹត្តិការណ៍បន្ទាប់ពីចុងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ជាលទ្ធផល របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ មិនមានផលប៉ះពាល់ ដែលកើតឡើងពី ព្រឹត្តិការណ៍នេះទេ។

ក.ស.ភ កំពុងតែធ្វើការវាយតម្លៃនៃផលប៉ះពាល់ ដោយជម្ងឺដែលរីករាលដាលពេញពិភពលោកកូវីដ-១៩ ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយការរីករាលដាលនៃវីរុសកូវីដ-១៩ និងមានភាពមិនច្បាស់លាស់ ធ្វើអោយ ក.ស.ភ មិនអាចព្យាករបាន នៅថ្ងៃដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះត្រូវបានអនុម័ត។

ក.ស.ភ រំពឹងថា ផលប៉ះពាល់ដោយជម្ងឺដែលរីករាលដាលពេញពិភពលោកកូវីដ-១៩ ទៅលើរបាយ ការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ អាចនឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ ក្នុងកំឡុងកាលបរិច្ឆេទបន្ទាប់គឺនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០។

៣២. យថាភាពនៃពន្ធ

នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា បទបញ្ញត្តិស្តីពីពន្ធដារ រួមមាន អនុក្រឹត្យ ប្រកាស សារាចរណែនាំ និងសេចក្តីជូនដំណឹងផ្សេងៗ ដែលជាញឹកញយតែងមានការកែតម្រូវតាមរយៈការធ្វើវិសោធនកម្ម របស់អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ ដែលកត្តានេះអាចនាំឱ្យភាគីពាក់ព័ន្ធ អាចនឹងធ្វើការបកស្រាយផ្សេងៗពីគ្នា ទៅលើបទដ្ឋានគតិយុត្តិទាំងនោះ។ តាមនីតិវិធីច្បាប់ មន្ត្រីពន្ធដារនឹងចុះធ្វើការត្រួតពិនិត្យឡើងវិញ ដើម្បីធ្វើការផាកពិន័យ តាមកំរិតទោសទណ្ឌ និងការពិន័យលើការប្រាក់ជាដើម ចំពោះបទល្មើសពាក់ព័ន្ធនឹងពន្ធដារ។ ភាពបំប្រែប្រួលជាញឹកញាប់នៃច្បាប់ពន្ធដារ អាចនាំឱ្យកើតមានជាហានិភ័យយ៉ាងខ្ពស់ ចំពោះអង្គភាពនាពេលខាងមុខ។ ថ្នាក់គ្រប់គ្រងជឿជាក់ថា ខ្លួនមានហេតុផលសមរម្យ និងគ្រប់គ្រាន់សំរាប់សវិធានធនលើបំណុលពន្ធ ដោយផ្អែកលើការបកស្រាយរបស់បទបញ្ញត្តិ នៃពន្ធនាពេលបច្ចុប្បន្ន។

៣៣. រៀបរៀងបច្ចុប្បន្ន

តួលេខប្រៀបធៀបដែលត្រូវបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់សារជាថ្មី ដើម្បីឱ្យស្របទៅនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្នុង ការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន។

	កំណត់ឡើងវិញ		កំណត់ពីមុន	
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់				
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានមកពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ	២៤.២៩៩.២៩៨	៩៨.២៩០.៦៦១	២៤.៣៨៥.៧៣៨	៩៨.៦៤០.៣១១
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ	(៧.៩៤៤.៧៥៣)	(៣២.១៣៦.៥២៦)	(៨.០៣១.១៩៣)	(៣២.៤៨៦.១៧៦)

៣៤. ការអនុវត្តនូវស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិកម្ពុជា ("ស.រ.ហ.អ.ក") ថ្មី

៣៤.១ ការអនុវត្តនូវ ស.រ.ហ.អ.ក ថ្មី ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ

ក.ស.ក បានអនុវត្តនូវស្តង់ដារគណនេយ្យ វិសោធនកម្ម និងការបកប្រែក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃចូលជាធរមាន
ស.រ.ហ.អ.ក ១៦ <i>ការផ្តល់</i>	១ មករា ២០១៩
ការបកស្រាយ ២៣ <i>ភាពមិនច្បាស់លាស់លើការវិនិច្ឆ័យពន្ធលើប្រាក់ចំណូល</i>	១ មករា ២០១៩
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ២៨ <i>ការប្រាក់រយៈពេលវែងជាមួយញាតិសម្ព័ន្ធ ឬ ក្រុមហ៊ុនរួមទុន</i>	១ មករា ២០១៩
វិសោធនកម្មលើ ស.រ.ហ.អ.ក ៩ <i>ការទូទាត់ជាមុន ជាមួយ សំណងដែលមានភាពអវិជ្ជមាន</i>	១ មករា ២០១៩
វិសោធនកម្មលើ ស.រ.ហ.អ.ក ៣ <i>ការពង្រឹងប្រចាំឆ្នាំ លើស្តង់ដារ ស.រ.ហ.អ.ក ខួប២០១៥ ដល់ ២០១៧</i>	១ មករា ២០១៩
វិសោធនកម្មលើ ស.រ.ហ.អ.ក ១១ <i>ការពង្រឹងប្រចាំឆ្នាំ លើស្តង់ដារ ស.រ.ហ.អ.ក ខួប២០១៥ ដល់ ២០១៧</i>	១ មករា ២០១៩
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ១២ <i>ការពង្រឹងប្រចាំឆ្នាំ លើស្តង់ដារ ស.រ.ហ.អ.ក ខួប ២០១៥ ដល់ ២០១៧</i>	១ មករា ២០១៩
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ២៣ <i>ការពង្រឹងប្រចាំឆ្នាំ លើស្តង់ដារ ស.រ.ហ.អ.ក ខួប ២០១៥ ដល់ ២០១៧</i>	១ មករា ២០១៩
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ១៩ <i>ការកែប្រែផែនការ. ការកាត់បន្ថយបុគ្គលិក និងការទូទាត់</i>	១ មករា ២០១៩

៣៤. ការអនុវត្តច្បាប់ស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា
("ស.វ.ហ.អ.ក") ថ្មី (ត)

៣៤.១ ការអនុវត្តច្បាប់ ស.វ.ហ.អ.ក ថ្មី ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ (ត)

ការដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់នូវវិសោធនកម្មខាងលើ ស្តង់ដារគណនេយ្យ និង ការបកស្រាយមិនមានឥទ្ធិពលទៅលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ លើកលែងតែការដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់នូវ ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ដែលនឹងត្រូវបានបរិយាយដូចខាងក្រោម។

ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ការជួល

ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ជំនួស ស.គ.អ.ក ១៧ ការជួល, IFRIC ៤ ការកំណត់ថាតើកិច្ចសន្យារួមបញ្ចូលនូវការជួល ឬទេ SIC-១៥ ការលើកទឹកចិត្តលើភតិសន្យាជួល និង SIC-២៧ ការវាយតម្លៃនូវភាពជាក់ស្តែងនៃប្រតិបត្តិការ រួមទាំងទម្រង់បទដ្ឋានគតិយុទ្ធនៃការជួល។ ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ចែងជាបទបញ្ញត្តិសម្រាប់ការទទួលស្គាល់ ការកំណត់ ការធ្វើបទបង្ហាញ និងការលាតត្រដាងនៃការជួល និងតម្រូវការសម្រាប់អ្នកជួល ដើម្បីទទួលស្គាល់លើការជួលមួយចំនួននៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្នុងនាមជាគតិបតី នៅក្នុង ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ គឺមិនមានការប្រែប្រួលពី ស.គ.អ.ក ១៧ នោះទេ។ គតិបតីអាចបន្តចាត់ថ្នាក់ការជួលជាភតិសន្យាជួល ឬ ភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ ដោយប្រើគោលការណ៍ស្រដៀងទៅនឹងគោលការណ៍ដែលបានចែងនៅក្នុង ស.គ.អ.ក ១៧ បានផងដែរ។ ដូច្នោះ ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ មិនមានផលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរសម្រាប់ការជួលរបស់ ក.ស.ភ ក្នុងនាមជាគតិបតីនោះទេ។

ផលប៉ះពាល់លើការអនុវត្ត ស.វ.ហ.អ.ក ១៦ ការជួល ក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ គឺត្រូវបានលាតត្រដាងនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី៧ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

៣៤.២ ស.វ.ហ.អ.ក ថ្មីដែលបានចេញផ្សាយ ប៉ុន្តែនឹងចូលជាធរមានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ពី ឬបន្ទាប់ពី ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០

ខាងក្រោមនេះគឺជាស្តង់ដារគណនេយ្យ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយ ដែលបានចេញផ្សាយរួច ប៉ុន្តែ ក.ស.ភ ពុំទាន់បានអនុវត្ត៖

	ថ្ងៃចូលជាធរមាន
វិសោធនកម្មលើ សេចក្តីព្រាងលើក្របខណ្ឌទស្សនទានក្នុងស្តង់ដារ ស.វ.ហ.អ.ក	១ មករា ២០២០
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ៣ និយមន័យនៃអាជីវកម្ម	១ មករា ២០២០
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ១ និង ស.គ.អ.ក ៨ និយមន័យនៃភាពជាសារវ័ន្ត	១ មករា ២០២០
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ៩ ស.គ.អ.ក ៣៩ និង ស.វ.ហ.អ.ក ៧ កំណែទម្រង់អត្រាការប្រាក់	១ មករា ២០២០
ស.វ.ហ.អ.ក ១៧ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង	១ មករា ២០២១
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ១០ និង ស.គ.អ.ក ២៨ ការលក់ ឬការចែកចាយនៃទ្រព្យរវាងសហគ្រិន និងញាតិសម្ព័ន្ធ ឬ ក្រុមហ៊ុនរួមទុន	ពន្យា

ក.ស.ភ កំពុងវិភាគលើផលប៉ះពាល់ក្នុងការអនុវត្តស្តង់ដារគណនេយ្យ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយដោយហេតុថាក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំទាន់មានជំហរ ដើម្បីសន្និដ្ឋានលើផលប៉ះពាល់ដែលអាចមានទៅលើលទ្ធផល និងស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក.ស.ភ នៅឡើយទេ។

**៣៤. ការអនុវត្តតួសង្កត់ជាអោយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា
("ស.រ.ហ.អ.ក") ថ្មី (ត)**

**៣៤.២ ស.រ.ហ.អ.ក ថ្មីដែលបានចេញផ្សាយ ប៉ុន្តែនឹងចូលជាធរមានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ពី ឬបន្ទាប់ពី ថ្ងៃទី១ ខែ
មករា ឆ្នាំ២០២០ (ត)**

ផលប៉ះពាល់ដែលអាចកើតមានពីការអនុវត្តតួសង្កត់ជាគណនេយ្យ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយមាន
ដូចខាងក្រោម៖

វិសោធនកម្មលើ សេចក្តីព្រាងលើក្របខណ្ឌទស្សនទានក្នុងស្តង់ដារ ស.រ.ហ.អ.ក

រួមជាមួយក្របខណ្ឌនៃទស្សនៈដែលបានកែសម្រួលនេះ IASB បានធ្វើវិសោធនកម្មសេចក្តីយោងទៅ
ក្របខណ្ឌគោលគំនិតក្នុងស្តង់ដារ ស.រ.ហ.អ.ក ដែលមានការកែប្រែច្បាប់ ស.រ.ហ.អ.ក ២ ស.រ.ហ.អ.ក ៦
ស.រ.ហ.អ.ក ១៤ ស.គ.អ.ក ១ ស.គ.អ.ក ៨ ស.គ.អ.ក ៣៤ ស.គ.អ.ក ៣៧ ស.គ.អ.ក ៣៨ IC ការបក
ស្រាយលេខ ១២ ១៩ ២០ និង២២ ក៏មានគណៈកម្មាធិការការបកប្រែស្តង់ដារ -៣២។

វិសោធនកម្មលើ ស.រ.ហ.អ.ក ៣ និយមន័យនៃអាជីវកម្ម

វិសោធនកម្មនេះបានផ្លាស់ប្តូរនិយមន័យនៃអាជីវកម្ម ដើម្បីជួយក្រុមហ៊ុនកំណត់ថាតើការទិញដែលបានធ្វើ
គឺជាអាជីវកម្ម ឬក្រុមទ្រព្យសកម្ម។

និយមន័យថ្មីនៃអាជីវកម្ម គឺជាសកម្មភាពរួមគ្នា និងទ្រព្យសកម្មដែលមានសមត្ថភាពរៀបចំ និងគ្រប់គ្រង
សម្រាប់គោលបំណងផ្តល់ទំនិញ ឬសេវាកម្មដល់អតិថិជន បង្កើតប្រាក់ចំណូលវិនិយោគ (ដូចជាភាគលាភ ឬ
ការប្រាក់) ឬបង្កើតប្រាក់ចំណូលផ្សេងទៀតពីសកម្មភាពធម្មតា។

នេះបញ្ជាក់ថាលទ្ធផលនៃអាជីវកម្ម គឺផ្តល់ទំនិញនិងសេវាកម្មដល់អតិថិជន។ វាផ្ទុយពីនិយមន័យមុនដែល
ផ្តោតលើអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចដល់វិនិយោគិន និងអ្នកដទៃ។

វិសោធនកម្មនេះក៏បញ្ជាក់ដែរថា ដើម្បីចាត់ទុកថាជាអាជីវកម្ម ការទិញត្រូវតែរួមបញ្ចូល លទ្ធផលនិង
ដំណើរការសំខាន់ ដែលរួមបញ្ចូលគ្នាយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការបង្កើតលទ្ធផល។ វិសោធនកម្ម រួមមានក្របខណ្ឌដើម្បី
ជួយនៅពេលវាយតម្លៃនៅពេលដែលមានការបញ្ចូល និងដំណើរការសំខាន់ៗ ដែលរួមមានសម្រាប់ក្រុមហ៊ុន
ដំណាក់កាលដំបូងដែលមិនទាន់បានបង្កើតលទ្ធផលនៅឡើយ។

លើសពីនេះទៀតវិសោធនកម្មបានណែនាំ "Concentration test" ដើម្បីសម្រេចចិត្តអនុញ្ញាតឱ្យមានការ
វាយតម្លៃសាមញ្ញមួយថាតើសំណុំសកម្មភាព និងទ្រព្យសកម្មដែលទទួលបានគឺជាអាជីវកម្មឬយ៉ាងណា។ ការធ្វើ
តេស្តនេះអាចត្រូវបានអនុវត្តដោយនៅលើប្រតិបត្តិការដោយមូលដ្ឋានប្រតិបត្តិការ។ ប្រតិបត្តិការមួយនឹងចាត់
ទុកថាជាការទិញទ្រព្យសកម្មមួយ (ពោលគឺមិនមែនអាជីវកម្មមួយ) ប្រសិនបើតម្លៃទ្រព្យសកម្មសរុបដែលបាន
ទទួលទាំងអស់ត្រូវបានប្រមូលផ្តុំក្នុងទ្រព្យសកម្មដែលអាចកំណត់អត្តសញ្ញាណ ឬក្រុមដែលមានទ្រព្យសកម្ម
ដែលអាចកំណត់អត្តសញ្ញាណបាន។

៣៤. ការអនុវត្តនូវស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិកម្ពុជា
(“ស.វ.ហ.អ.ក”) ថ្មី (ត)

៣៤.២ ស.វ.ហ.អ.ក ថ្មីដែលបានចេញផ្សាយ ប៉ុន្តែនឹងចូលជាធរមានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ពី ឬបន្ទាប់ពី ថ្ងៃទី១ ខែ
មករា ឆ្នាំ២០២០ (ត)

វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ១ និង ស.គ.អ.ក ៨ និយមន័យនៃភាពជាសារវ័ន្ត

វិសោធនកម្មត្រូវបានបញ្ជាក់នៅក្នុង និយមន័យនៃភាពជាសារវ័ន្ត នៅក្នុងបរិបទដែល ស.វ.ហ.អ.ក បានអនុវត្ត។ គំនិតដែលភាពជាសារវ័ន្ត និងមិនមែនជាសារវ័ន្ត គឺមានសារៈសំខាន់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុស្របតាម ស.វ.ហ.អ.ក ការផ្លាស់ប្តូរនិយមន័យអាចជះឥទ្ធិពលជាមូលដ្ឋានទៅ អ្នករៀបចំក្នុងការវិនិច្ឆ័យក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

និយមន័យថ្មីនៃភាពជាសារវ័ន្ត គឺជាព័ត៌មានដែលមានភាពជាសារវ័ន្ត ប្រសិនបើមានការលុបចោល មានកំហុសឆ្គង ឬលាក់បាំង ដែលវាអាចរំពឹងទុកថានឹងមានឥទ្ធិពលលើការសម្រេចចិត្ត ដែលអ្នកប្រើប្រាស់ចម្បងនៃគោលបំណងទូទៅរបស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ផ្អែកលើមូលដ្ឋាននៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ ដែលផ្តល់ព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុអំពីរបាយការណ៍ជាក់លាក់របស់អង្គភាព។

វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ៩ ស.គ.អ.ក ៣៩ និង ស.វ.ហ.អ.ក ៧ កំណែទម្រង់អត្រាការប្រាក់

វិសោធនកម្មនេះនឹងប៉ះពាល់ដល់ស្ថាប័នណាដែលអនុវត្តនូវគណនីការពារហានិភ័យនៃស.វ.ហ.អ.ក ៩ ឬស.គ.អ.ក ៣៩ ទៅលើទំនាក់ទំនងនៃការពារហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដោយផ្ទាល់ ដោយសារកំណែទម្រង់អត្រាការប្រាក់។

យោងទៅតាមវិសោធនកម្មនេះ ស្ថាប័នអាចអនុវត្តតម្រូវការនៃគណនីការពារហានិភ័យដោយសន្មតថាកំណែទម្រង់អត្រាការប្រាក់មិនធ្វើឲ្យមានការប្រែប្រួលខ្លាំងបណ្តាលមកពីកំណែទម្រង់នេះ។

ការផ្លាស់ប្តូរនេះនឹងអនុវត្ត ទៅលើទំនាក់ទំនងនៃការពារហានិភ័យទាំងឡាយណា ដែលមានផលប៉ះពាល់ដោយផ្ទាល់ពីកំណែទម្រង់អត្រាការប្រាក់នេះ។

ស.វ.ហ.អ.ក ១៧ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង

ស.វ.ហ.អ.ក ១៧ ត្រូវបានជំនួសឱ្យ ស.វ.ហ.អ.ក ៤ និងតម្រូវឱ្យវាស់វែងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ន ដែលការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានវាស់វែងឡើងវិញនៃពេលរបាយការណ៍នីមួយៗ។

កិច្ចសន្យាត្រូវបានវាស់វែងដោយប្រើ៖

- អប្បហាននៃប្រូបាប៊ីលីតេលំហូរសាច់ប្រាក់
- និយ័តកម្មហានិភ័យជាក់លាក់ និង
- ចំណេញនៃសេវាកិច្ចសន្យា (“CSM”) ដែលតំណាងឱ្យកិច្ចសន្យានៃប្រាក់ចំណេញដែលមិនទាន់បានទទួលស្គាល់ ដែលត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ថាជាប្រាក់ចំណូលក្នុងកំឡុងពេលនៃការធានារ៉ាប់រង។

ស្តង់ដារអនុញ្ញាតឱ្យមានជម្រើសរវាងការទទួលស្គាល់ ការផ្លាស់ប្តូរតាមអត្រាអប្បហាននៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូល ឬទទួលស្គាល់ដោយផ្ទាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណូលផ្សេងៗទៀត។ ជម្រើសនេះ គឺទំនងជាឆ្លុះបញ្ចាំងពីរបៀបដែលក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងបកស្រាយពី ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួនក្រោម ស.វ.ហ.អ.ក ៩។

៣៤. ការអនុវត្តនូវស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា
("ស.រ.ហ.អ.ក") ថ្មី (ត)

៣៤.២ ស.រ.ហ.អ.ក ថ្មីដែលបានចេញផ្សាយ ប៉ុន្តែនឹងចូលជាធរមានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ពី ឬបន្ទាប់ពី ថ្ងៃទី១ ខែ
មករា ឆ្នាំ២០២០ (ត)

ស.រ.ហ.អ.ក ១៧ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង (ត)

ជម្រើសម្យ៉ាងទៀត គឺវិធីសាស្ត្របែងចែកបុព្វលាភ ត្រូវបានអនុញ្ញាតសម្រាប់បំណុលសម្រាប់ការធានារ៉ាប់រងដែលនៅសល់សម្រាប់កិច្ចសន្យារយៈពេលខ្លីដែលត្រូវបានបង្ហាញលើការធានារ៉ាប់រងមិនមានជីវិត។

ការផ្លាស់ប្តូរគំរូនៃការវាស់ស្ទង់ទូទៅដែលគេហៅថា "វិធីសាស្ត្រតំលៃអថេរ" សម្រាប់កិច្ចសន្យាមួយចំនួន" ដែលបានបង្ហាញលើការធានារ៉ាប់រងមានជីវិត ដែលអ្នកធ្វើគោលនយោបាយ ចែករំលែកជាការទទួលបានមកវិញនូវតម្លៃមូលដ្ឋាន។ នៅពេលអនុវត្តវិធីកំណត់តម្លៃអថេរ ការប្រែប្រួលតម្លៃទីផ្សារនៃភាគហ៊ុនក្រុមហ៊ុននៃតម្លៃមូលដ្ឋាន ត្រូវបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងចំណេញកម្រិតនៃកិច្ចសន្យាសេវា។ ជាលទ្ធផលក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងដែលប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រនេះទំនងជាមិនសូវប្រែប្រួលខ្លាំងជាងវិធីសាស្ត្រទូទៅទេ។

ច្បាប់ថ្មីនេះ នឹងប៉ះពាល់ដល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងសុចនាករលទ្ធផលសំខាន់ៗរបស់ក្រុមហ៊ុនទាំងអស់ដែលបានចេញកិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង ឬកិច្ចសន្យាវិនិយោគដែលមានលក្ខណៈពិសេសនៃការចូលរួម។

វិសោធនកម្មលើ ស.រ.ហ.អ.ក ១០ និង ស.គ.អ.ក ២៨ ការលក់ ឬការចែកចាយនៃទ្រព្យ រវាងអ្នក
វិនិយោគនិងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុន

វិសោធនកម្មបញ្ជាក់ពីវិសាលភាពនៃប្រាក់ចំណេញឬខាត ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនលក់ ឬរួមចំណែកទ្រព្យសកម្មទៅឱ្យក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុនរបស់ខ្លួន។ នៅពេលប្រតិបត្តិការពាក់ព័ន្ធនឹងអាជីវកម្មការចំណេញ ឬខាតត្រូវបានទទួលស្គាល់ពេញលេញ ផ្ទុយទៅវិញ នៅពេលដែលប្រតិបត្តិការទាក់ទងនឹងទ្រព្យសកម្ម ដែលមិនមែនជាអាជីវកម្មនោះការចំណេញឬខាត ត្រូវបានទទួលស្គាល់តែទៅលើវិសាលភាពនៃផលប្រយោជន៍វិនិយោគិន ដែលមិនទាក់ទងគ្នានៅក្នុងក្រុមហ៊ុនរួមទុន ឬ ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ។